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PROTESTA AL CARRER
Veïns del Bosc d’en Vilaró es van manifestar 
el 12 de juliol davant de la Casa de la Vila 
mentre al seu interior es reunia la Mesa Cívica

BOSC D’EN VILARÓ

L’Ajuntament demanarà un informe sobre 
què implicaria declarar el sector com a ERE
L’AV demana l’aplicació de la fi gura jurídica d’Espai de Regulació Especial tal com s’ha fet a altres urbanitzacions il·legals

L’Ajuntament demanarà a la Ge-
neralitat i a l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) un informe 
sobre els efectes que suposaria 
aplicar la fi gura jurídica d’Espai 
de Regulació Especial (ERE) al 
Bosc d’en Vilaró, tal com va re-
clamar l’AV de la urbanització 
a la primera reunió de la Mesa 
Cívica, Política i Tècnica consti-
tuïda ofi cialment el passat 12 de 
juliol per intentar arribar a una so-
lució consensuada sobre el futur de 
les 207 cases construïdes en sòl fo-
restal, entre Montcada i Badalona. 
Segons els representants veïnals, 
es tracta d’una fórmula que s’ha 
fet servir a altres urbanitzacions 
en situació d’il·legalitat. “Aquesta 
mesura permetria millorar les 
condicions del sector, mentre es 
busca una alternativa a l’extinció 
diferida que proposa l’AMB”, va 
manifestar la presidenta del col-
lectiu, Begoña Navajo, en la seva 
última compareixença pública 
abans de la seva inesperada defun-
ció, sis dies després.

La petició, que serà estudia-
da jurídicament, no aportaria, 
però, una solució defi nitiva per 
a la urbanització ja que, segons 
va indicar el director del Servei 
d’Urbanisme de l’AMB, Josep 
M. Carreras, “un ERE no im-
pedeix que s’obrin expedients 
de disciplina urbanística”. 
En la mateixa línia es va pro-
nunciar el cap dels Serveis 
Territorials d’Urbanisme de la 

Generalitat, Josep Ramon Ferra-
gut, present a la reunió, qui va 
assenyalar que aquesta fórmula 
jurídica “no suposa poder lega-
litzar les cases”. 

Metodologia de treball. Avaluar 
els efectes d’un ERE va ser un 
dels compromisos adquirits du-
rant la primera reunió de la Mesa 
Cívica que també va servir per 
fi xar les bases de funcionament 
de la mateixa. El grup de treball 
cívic, tècnic i polític es trobarà 
cada dos mesos i, un cop cada 
quatre, es convidarà a partici-
par-hi a representants dels grups 
parlamentaris. També organitza-
rà reunions extraordinàries quan 
ho consideri oportú i convidarà 
dos veïns de la urbanització, de 
forma aleatòria, com a oients. 
La Mesa està formada per re-
presentants de la Generalitat, 
l’AMB, la Diputació, el Parc de 
la Serralada de Marina, els ajun-
taments de Montcada i Reixac 
i Badalona i els portaveus dels 
grups municipals, a més de l’AV 
del Bosc d’en Vilaró. “Aquesta 
problemàtica traspassa les res-
ponsabilitats dels consistoris 
i afecta tots els ens supramu-
nicipals; per això, ens trobem 
en aquesta mesa, per buscar 
punts de consens”, va remarcar 
l’alcaldessa Laura Campos (ICV-
EUiA), a l’inici de la reunió. Per 
la seva banda, el president de 
l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez 
(ERC), va afi rmar que “la vo-
luntat de l’equip de govern és 
buscar una solució que es pu-
gui mantenir en el temps i que 
legalment sigui possible”.

Manifestació. Durant la reunió, 
que va durar dues hores i mitja, 
un grup de veïns es va manifes-

tar davant de la Casa de la Vila 
reclamant la regularització de l’es-
pai. La normativa urbanística im-
pedeix legalitzar la urbanització i 
actualment hi ha sentències fermes 
d’enderroc i, fi ns i tot, una via pe-
nal per delicte urbanístic. Aquesta 
situació impossibilita que els veïns 
puguin fer obres a les seves cases i 
que l’Ajuntament dugui a terme les 
necessàries actuacions de manteni-
ment a la via pública.

Incident previ a la trobada. Just 
dos dies abans de la reunió de la 
Mesa, veïns del Bosc d’en Vilaró 
van bloquejar el pas del camió 
que havia de treure les runes 
d’una construcció que l’AMB ha-
via enderrocat el 10 de juliol en 
una parcel·la de la seva propie-
tat, al carrer Cadernera, al terme 
municipal de Badalona. Segons 
fonts de l’Àrea, la intervenció es 
va fer amb l’objectiu de netejar 
el solar i tirar a terre, per motius 
de seguretat, una edifi cació que 
estava en molt mal estat. L’actua-

ció, autoritzada pel consistori ba-
daloní, va causar molt malestar 
entre els veïns en considerar-la 
una provocació. A la reunió de la 

Mesa Cívica, el regidor d’Urba-
nisme de Badalona, Oriol Lledó, 
va demanar disculpes per no ha-
ver-ne informat prèviament l’AV.
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La Mesa Cívica, Política i Tècnica està formada per representants dels veïns i de totes les administracions públiques implicades en la qüestió

La Mesa Cívica, 
Política i Tècnica 
ha acordat reunir-se 
cada dos mesos

Laura Grau | Redacció

Consternació al Bosc d’en Vilaró per 
la mort inesperada de Begoña Navajo
La presidenta de l’AV Bosc d’en 
Vilaró, Begoña Navajo, va morir el 
19 de juliol de forma inesperada 
als 52 anys per complicacions de 
salut. La dirigent veïnal ha estat 
la portaveu de l’entitat durant els 
últims anys, en un període dur 
marcat per la incertesa sobre el 
futur del Bosc d’en Vilaró. Els 
seus companys de junta han 
expressat la seva afl icció per la 
notícia i, a través de les xarxes so-
cials, han elogiat el tarannà lluita-
dor i, alhora, dialogant de Navajo.
“Estem consternats, ha estat un 
cop molt dur per a tots”, ha re-
conegut Julio Nolasco, company 
de junta de l’AV, que ha tingut 
paraules de record i agraïment 
cap a Navajo per la tasca desen-
volupada al front de l’entitat: “No 

només ha estat una bona presi-
denta, també una gran amiga i 
una excel·lent persona”. En nom 
de l’AV, Nolasco ha agraït que les 
alcaldesses de Montcada i Bada-
lona, així com els regidors d’Ur-
banisme d’ambdós municipis 
acudissin personalment a donar 
el condol a la família | PA
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MOBILITAT A CAN CUIÀS
L’Ajuntament explica en assemblea els 
projectes previstos al barri per millorar 
la connexió amb Ciutat Meridiana

FRE ALS DESNONAMENTS

L’Ajuntament insta les persones que ocupen 
per necessitat a demanar ajut a la corporació
Les regidores d’Habitatge i Serveis Socials recorden que l’administració té mecanismes per actuar en casos de vulnerabilitat
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En els darrers exercicis, segons 
fonts municipals, el nombre de 
desnonaments al municipi s’ha 
reduït substancialment gràcies, en 
part, a les polítiques que està apli-
cant el consistori. L’assessorament 
als afectats i la mediació davant les 
entitats bancàries n’estan sent la 
clau. La Regidoria d’Habitatge, a 
través del Servei d’Intermediació 
del Deute Hipotecari (SIDH), sub-
vencionat per la Diputació, atén 
cada cop més persones que dema-
nen ajuda quan no poden fer front 
al pagament de la seva hipoteca. 
Fins al mes de maig s’han tramitat 
a través del SIDH un total de 33 
expedients locals.
“La xifra s’incrementa cada any, 
però nosaltres ho valorem de 
forma positiva perquè signifi -
ca que més gent utilitza aquest 
servei i que podem ajudar-la a 
resoldre els seus problemes”, ha 
indicat la regidora d’Habitatge, 
Jessica Segovia (ICV-EUiA). La 
majoria dels casos es resolen ne-
gociant amb les entitats bancàries, 
que es mostren més predisposades 
que abans a arribar a acords amb 
els clients i a oferir lloguers socials. 
“Recomano a tothom no espe-
rar a última hora per demanar 
ajuda, perquè aleshores tot es 
complica; qui no pugui pagar 
la hipoteca o el lloguer, que vin-
gui des del primer dia a l’Ajun-
tament i estudiarem el seu cas”, 
diu Segovia.

Actuar amb previsió. Els casos més 
problemàtics a l’hora de negociar 
amb els bancs són els dels pisos 
ocupats per persones que no han 
estat mai clients de l’entitat. “Tot 
i així intentem mediar, però 
la majoria acaba en desnona-
ment”, reconeix Segovia. Per nor-
ma general, aquells que ocupen no 
es posen en contacte amb l’admi-
nistració fi ns que no es troben en 

una situació desesperada i això 
complica la resolució dels casos. 
“Nosaltres entenem que l’ocupa-
ció ha de ser una situació transi-
tòria i, com a administració, es-
tem disposats a ajudar aquestes 
persones a trobar una sortida 
habitacional regularitzada, per 
això és molt important que vin-
guin i ens expliquin en quina si-
tuació es troben”, assenyala l’edil. 

Recursos. Per fer front a la necessi-
tat urgent d’habitatge, l’administra-
ció disposa de diferents recursos. 
Serveis Socials deriva a la Mesa 
d’Emergència –gestionada per 
l’Agència Catalana d’Habitatge– 
els casos de famílies vulnerables 
amenaçades de desnonament per 
tal que optin a pisos de lloguer 
social. La demanda, però, supera 
l’oferta i actualment hi ha una vin-
tena de famílies en llista d’espera. 
“Aquesta mancança ens afec-
ta perquè, mentrestant, com a 
Ajuntament hem d’assumir les 
despeses d’allotjar els afectats”, 
explica la regidora de Serveis 
Socials, Mar Sempere (Círculo 
Montcada). Altres actuacions que 
fa el departament són mediar amb 
el jutjat per ajornar al màxim les 
dates dels desnonaments, tramitar 
els expedients de vulnerabilitat, els 
ajuts de probresa energètica i els 
d’alimentació.
En paral·lel, el Servei de Promoció 
Econòmica i Ocupació fa cursos 
gratuïts d’integració sòciolaboral 
per a persones sense feina o en risc 
d’exclusió. “Aquí estem per aju-
dar; hi ha recursos a l’abast de 
qui els necessiti, només cal que 
els demani”, assenyala Sempere.
L’edil també anima els veïns que 
disposin de pisos per llogar a fer-
ho a través de l’Ajuntament: “Evi-
dentment, el preu que obtindran 
serà per sota del de mercat, però 
tindran la garantia que estaran 
avalats per l’administració”.

Pisos socials. L’Ajuntament ha re-
but una subvenció de la Diputació 
de Barcelona de 24.000 euros amb 
els quals podrà continuar amb el 
programa de rehabilitació de pisos 
de titularitat municipal, que inclou 
la renovació de les instal·lacions i 

Cares noves al front de la PAH Montcada

Pilar Abián | Redacció

Cada cop són més les 
persones que s’adrecen 
al consistori en demanda 
d’assessorament i 
mediació hipotecària

La regidora d’Habitatge, Jessica Segovia –a l’esquerra–, amb la regidora de Serveis Socials, Mar Sempere (Círculo Montcada) 

La PAH Montcada, nascuda al 
març del 2011, acaba de renovar 
el grup d’activistes que l’impulsen. 
Amb Ester Bayó com a portaveu, 
la Plataforma ha posat en marxa 
sessions de benvinguda, al Kur-
saal de Can Sant Joan, de 18 a 
20h, per atendre les persones 
que s’adrecen per primer cop al 
col·lectiu. En el mateix horari, els 
dimecres es tracta de manera gru-
pal cada cas per intentar trobar la 
solució més idònia. Atès que bona 
part dels antics dirigents de la 
PAH local ja no hi són, membres 
de la Plataforma de Ripollet amb 
més experiència assessoren el col-
lectiu local.

Acció recent. Precisament el pas-
sat 11 de juliol, activistes de la 
PAH Montcada i de Ripollet van 
expressar el seu suport a una fa-
mília monomarental amb tres fi lls 
menors de Can Sant Joan, amena-
çada de ser desnonada per sisena 
vegada. La mare, amb tres infants, 
de 6 i 4 anys i 7 mesos, va llogar 
l’habitatge a un familiar, tot i que el 

contracte no estava regularitzat. La 
propietat, però, ha passat a mans 
del Banc Popular que no reconeix 
la inquilina com a clienta. “Recla-
mem al banc que aquesta família 
pugui continuar vivint a l’immo-
ble amb un lloguer social”, ha dit 
Bayó. El desnonament es va aturar 
gràcies a la intervenció dels Serveis 
Socials de l’Ajuntament, que estan 
intentant trobar una sortida habita-
cional a la dona i als seus tres fi lls.

“A l’Àrea Metropolitana encara hi 
ha cada dia 176 desnonaments, 
una xifra molt elevada que ja no 
és notícia als mitjans”, es lamenta 
Ricardo Romo ‘Trosky’, de la PAH 
de Ripollet. “La mobilització ciuta-
dana i la implicació de les admi-
nistracions són molt importants 
per aconseguir que els pisos buits 
dels bancs passin a ser habitat-
ge social, tal com marca la nova 
llei”, assenyala l’activista | SA

Activistes de les PAH de Montcada i Ripollet, en suport a una família de Can Sant Joan
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fusteria i la millora de l’efi ciència 
energètica i l’habitabilitat. Els pisos 
que es rehabilitaran aquest 2017 
estan ubicats a la plaça de la Ribe-
ra i al carrer Sant Ramon i el pres-
supost de les obres és de 34.000 
euros, dels quals el consistori apor-
tarà els altres 10.000. L’any passat 
és van rehabilitar dos habitatges de 
propietat municipal.
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El fet que la Generalitat inclogués 
als pressupostos del 2017 una dis-
posició addicional on es reconeix 
la necessitat de restablir els serveis 
sanitaris que es van perdre fa sis 
anys a Montcada és un motiu d’es-
perança, tot i que la lluita al carrer 
i a les administracions ha de con-
tinuar. Aquesta és una de les con-
clusions del sopar de germanor que 
la Federació d’Associació de Veïns 
de Montcada i Reixac (Favmir) va 
organitzar el passat 14 de juliol a la 
plaça Lluís Companys per comme-
morar el sisè aniversari de la pèr-
dua de les urgències nocturnes a 
Montcada, així com el servei de gi-
necologia i de les urgències de Pedi-
atria. L’acte, al qual va assistir una 
cinquantena de persones, va comp-
tar amb les intervencions de la regi-
dora de Salut Pública i presidenta 
de l’Àrea Social de l’Ajuntament, 
Mar Sempere (Círculo Montca-
da), i del president de la Favmir, 
Antonio Cera. El sopar també 
va comptar amb la presència de 
l’alcaldessa, Laura Campos, i del 
president de l’Àrea Econòmica, 
Óscar Gil (ambdós d’ICV-EUiA).

Motivacions. “Aquest sopar no 
serveix per celebrar res, sinó per 
agafar forces i commemorar el 
fatal aniversari de les retallades 
de la sanitat pública” va dir el 
president de la Favmir, Antonio 

Cera. El representant veïnal va la-
mentar que el conseller de Sanitat 
de la Generalitat, Antoni Comín, 
no hagi estat un dels afectats pels 
recents canvis al govern autonòmic 
i va avançar que en els propers 
mesos s’iniciarà una lluita en con-
tra de les fundacions que es volen 
incloure dins de la sanitat pública 
amb l’objectiu, segons la seva opi-
nió, “d’amagar diners”. 
En relació a la possibilitat que 
els serveis sanitaris perduts a 
Montcada acabin tenint dotació 
pressupostària, el president de 
la Favmir va dir que aquest seria 
“un punt de partida per acon-
seguir més coses en el futur”.

En la seva intervenció, la regidora 
de Salut Pública va agrair la tasca 
dels veïns i les veïnes que es ma-
nifesten el primer dijous de cada 
mes per defensar una sanitat pú-
blica de qualitat i va lamentar que 
el municipi no tingui els serveis que 
necessita per motius econòmics. 
“Ens alegra que es reconegui 
que les prestacions que ens van 
treure s’han de restablir, però 
ens apena que s’utilitzi l’afegitó 
‘dintre de les disponibilitat pres-
supostàries’ perquè això ens im-
pedeix tenir una sanitat pública 
adequada que altres municipis 
sí tenen”, va dir Sempere, tot va-
lorant positivament la inversió de 

176.000 euros feta per la Gene-
ralitat per augmentar el personal 
que treballa als dos CAP locals. 
Sempere va expressar el seu desig 
que aquestes inversions continuïn 
creixent i, en breu, la Favmir pugui 
celebrar la recuperació dels serveis 
perduts fa sis anys.

Parèntesi en les mobilitzacions. 
Cera va tancar l’acte recordant 
que la propera manifestació, que 
des de fa un any es fa amb una 
periodicitat mensual, tindrà lloc el 
7 de setembre i agraint el suport 
que el moviment veïnal està re-
bent per part de l’actual regidora 
de Salut Pública. 

Rafa Jiménez | Montcada

DEMANDES SANITÀRIES

La Favmir reforça la necessitat de seguir 
amb la seva lluita, a l’espera de canvis
La plaça Lluís Companys acull un sopar de germanor sis anys després de la pèrdua de les urgències nocturnes

El president de la Favmir, Antonio Cera, i la regidora de Salut Pública, Mar Sempere, van parlar per als assistents al sopar
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El 21 de juliol, 
reunió a Madrid 
de la comissió 
pel projecte del 
soterrament

La comissió de seguiment de les 
obres per al soterrament de la 
línia R2, formada per represen-
tants del Ministeri de Foment, 
l’Administrador d’Infraestruc-
tures Ferroviàries (Adif), la 
Generalitat, els ajuntaments de 
Montcada i Reixac i Barcelona i 
Barcelona Regional, es reunirà a 
Madrid el 21 de juliol. A la de-
legació municipal, encapçalada 
per l’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA), i el president de 
l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez 
(ERC), s’hi afegirà un represen-
tant de la Plataforma Tracte Just. 
La comissió es reunirà per pri-
mer cop dos mesos després que 
el ministre de Foment, Íñigo de 
la Serna, anunciés personalment 
el 18 de maig, a la Casa de les Ai-
gües, el compromís de començar 
les obres de soterrament la línia 
de França al 2020.

Demandes locals. Mentrestant, 
l’Ajuntament ha reclamat a Adif 
actuacions urgents per incre-
mentat la seguretat a les vies al 
seu pas pel municipi. El consis-
tori també resta a l’espera de ser 
convocat a una reunió amb el 
director de Rodalies Renfe per 
abordar l’adaptació dels acces-
sos i l’adequació de les andanes 
per a persones amb mobilitat re-
duïda a les cinc estacions de tren 
de la localitat. 

Pilar Abián | Redacció

anuncis gratuïts                         Tel. 935 726 474     ae: som@laveu.cat

En venta. Se venden 2 tribunas al 
Campo Nou (2ªgraderia. Boca 304. Fila 
27) y párking. Móvil 647 847 162. Pre-
cio 70.000 euros. 
En venta. Piso, 80 m², calle Provenza, 
para entrar a vivir, completamente refor-

mado. Tel. 931 149 386 / 666 407 607 
(Isabel).
Alquiler. Plaza de párquing en la 
calle Bruc de Montcada Nova. Precio 
económico. Mari.  653 096 595. 
Se ofrece. Refl exologia podal. Atención 

en domicilios. Tel. 602 560 530. 
Alquiler. Plaza de garaje en av. Riera 
Sant Cugat, frente al INS La Ferreria. 
Tel. 650 921 166.
Clases. De alemán, particulares. Tel. 
610 392 086.
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El projecte de restauració de l’an-
tiga zona d’activitat extractiva de 
calcària del Turó ja és a punt de 
fi nalitzar i en pocs mesos s’obrirà 
al públic, segons ha informat la 
cimentera Lafarge. La propera 
primavera es farà la revegetació 
del sector i s’adequarà un itinera-
ri al voltant de l’antic cràter que 
ha quedat parcialment cobert de 
terres. El forat no s’ha omplert 
totalment perquè, des d’un punt 
de vista paisatgístic, s’ha volgut 
potenciar la roca vista fent mo-
saic amb la vegetació. A petició 
de l’Institut Geològic i Cartogrà-
fi c s’ha deixat a la vista una fran-
ja en què convergeixen calisses i 
pissarres.
A l’esplanada que ha quedat on 
abans hi havia un gran forat –amb 
una superfície de 4,25 hectàrees– 
s’ha ade quat a la paret més propera 
al cim del Turó, un espai per reco-
llir les aigües pluvials  que servirà 
per proveir la fauna autòctona 
i el ramat d’ovelles i cabres que 
pastura per la zona. Aquest sec-

tor no serà accessible al públic, 
que el podrà visionar en alçada 
des del camí que s’habilitarà al 
seu voltant i que es dotarà de se-
nyalètica i de diferents miradors.
Un altre dels projectes previstos 
per la cimentera a mig termini és 
poder restaurar els antics túnels 
que es feien servir per treballar a 
l’interior del Turó perquè també 
puguin ser visitats.

Antecedents. El projecte inicial 
de restauració del Turó –que té 
273 m. d’alçada i prop de 150 
hectàrees de superfície–, data del 
1991 tot i que no va ser fi ns al 
2010 que l’antic espai d’àmbit ex-
tractiu es va començar a omplir 
de terres provinents de les obres 
de construcció de la Línia d’Al-
ta Velocitat (LAV) i de la línia 9 
de Metro. El mateix any el Turó 
es va incorporar al Parc Natural 
de la Serra de Collserola i, per 
aquest motiu, el pla inicial va ser 
revisat i modifi cat per adequar-se 
a les directrius de l’ens públic. 
Al 2013 Lafarge va presentar 

el Pla d’Ús Públic i d’Educació 
Ambiental de la muntanya i va 
signar un acord de custòdia de 
l’espai amb l’Associació per la 
Conservació de l’Entorn i la Re-
cerca (ACER) que s’encarrega 
de promocionar-lo fent visites 
guiades i altres activitats. El Parc 
de Collserola, per la seva ban-
da, n’assumeix el mateniment. 
L’esmentat Pla va ser criticat per 
col·lectius com la Plataforma An-
tiicineració i el Grup de Medi 
Ambient en considerar que no se 
li ha d’agrair a l’empresa que res-
tauri allò que va ser malmès amb 
la seva activitat.

Pilar Abián | Turó

MEDI NATURAL

La restauració del Turó 
entra en la recta fi nal
A la primavera es farà la revegetació de l’antiga zona extractiva
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A la fotografi a es pot apreciar com els talussos que hi havia fruit de l’extracció de calcària han quedat suavitzats gràcies a l’abocament de terres

Imatge de la zona extractiva captada al 2009, abans del procés de restauració del cràter

Els municipis del tram 
fi nal del riu presenten 
l’Agenda Besòs
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D’esquerra a dreta, les alcaldesses de Santa Coloma, Badalona, Montcada i Barcelona i l’alcalde de Sant Adrià, primer per la dreta

EIX BESÒS

El document proposa un centenar de projectes cohesionadors

Les alcaldesses i l’alcalde de les 
cinc ciutats de l’Eix Besòs –Mont-
cada i Reixac, Badalona, Santa 
Coloma, Sant Adrià i Barcelo-
na–, van presentar el 19 de juliol 
l’Agenda Besòs, el full de ruta que 
marca l’estratègia que es desple-
garà en aquest sector durant els 
propers 10 anys i que tindrà el riu 
com a element cohesionador dels 
barris. El document és el resultat 
de més d’un any de treball entre 
els ajuntaments, el Consorci del 
Besòs i l’agència Barcelona Regio-
nal i recull 130 propostes concre-
tes que tenen com a objectiu comú 
fomentar una identitat compartida 
en aquest territori, que representa 
el 30% de la població de l’àrea me-
tropolitana.
A la presentació, feta al Campus 
Diagonal Besòs de l’UPC, va par-
ticipar en representació de Mont-
cada l’alcaldessa, Laura Campos, 
i el president de l’Àrea Territorial, 
Jordi Sánchez.  L’Agenda Besòs 

dona prioritat a les actuacions per 
promoure la formació, el dret a 
l’habitatge i la millora de l’accessi-
bilitat i la connectivitat entre els di-
ferents barris d’aquests cinc muni-
cipis. El document vol ser la base 
per a la recerca de fi nançament i el 
nou punt de referència per defi nir 
totes les propostes de futur del Be-
sòs en matèria d’infraestructures, 
mobilitat, qualitat ambiental, equi-
paments i serveis. Les accions de 
futur que planteja el full de ruta no 
només depenen dels ajuntaments 
sinó que també són competència 
de la Generalitat I el govern cen-
tral, incloent-t’hi infraestructures 
com el soterrament de l’R2 al seu 
pas per Montcada i Reixac.  
En la seva intervenció, Campos  
va destacar “la importància del 
treball dels cinc municipis que 
ha de generar sinèrgies i donar 
solucions a realitats i proble-
màtiques comunes i pal·liar la 
manca d’inversions dels últims 
anys en aquest territori”.

Laura Grau | Redacció
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Representants de l’Assemblea 
Nacional Catalana de Montcada 
i Reixac (ANC), ERC, el PDe-
CAT, la CUP i les JERC han 
constituït la Taula pel Sí, un grup 
de treball que té per objectiu co-
ordinar les agendes dels partits 
per evitar la coincidència d’actes 
durant la campanya del referèn-
dum convocat l’1 d’octubre. El 
col·lectiu, que no descarta fer al-
guna activitat conjunta, es va pre-
sentar públicament el 19 de juliol 
amb la lectura d’un manifest a fa-
vor de la República Catalana, en 
un acte que va tenir lloc davant 
de la Casa de la Vila. 
“Sabem que l’única manera de 
tenir un futur millor és apostar 
per la independència de Cata-
lunya el pròxim 1-O”, recull el 
document, en què es defensa la 
creació d’un país “més demo-
cràtic, lliure i just, amb institu-

cions modernes pensades per 
a les nostres necessitats i un 
model d’Estat més transparent 
amb eines adequades per com-
batre la corrupció”. 
El manifest també critica la po-
lítica de l’Estat espanyol amb el 
derogament de prop de 30 lleis 
del Parlament de Catalunya des 
del 2010 per donar resposta a 
drets bàsics de la ciutadania com 
l’emergència habitacional i la po-
bresa energètica i la liquidació de 
la via autonòmica amb la sentèn-
cia del Tribunal Constitucional 
contra l’Estatut. “Som víctimes 
d’un Estat que posa en perill 
el sistema de convivència i co-
hesió social”, s’afi rma en el ma-
nifest, on també es denuncia el 
govern estatal per marginar les 
infraestructures, polititzar la jus-
tícia i atacar la llengua catalana, 
el model d’escola, les institucions 
i els seus representants polítics. 

Oferiment. L’ANC ha convidat 
altres formacions, com ara ICV, 
EUiA i Podem Montcada a su-
mar-se a la ‘Taula pel Sí’ així com 
a les entitats del municipi que ho 
desitgin. “El nostre objectiu és 
sumar el màxim d’adhesions i 
convidar la gent a participar al 
referèndum per votar a favor 
d’un nou Estat català”, ha ma-
nifestat la portaveu del col·lectiu 
a la localitat, Montse Jiménez, 
durant l’acte de constitució de la 
Taula pel Sí, que va tenir lloc el 
13 de juliol a l’Abi.

Sílvia Alquézar | Montcada

REFERÈNDUM

L’ANC, ERC, el PDeCAT, 
la CUP i les JERC creen 
la Taula pel Sí a l’1-O
El col·lectiu es va presentar el 19 de juliol amb 
la lectura d’un manifest davant de la Casa de la Vila

El primer acte de la Taula pel Sí va consistir en la lectura d’un manifest a favor de la República Catalana, el 19 de juliol davant de la Casa de la Vila
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Podem Montcada es desmarca del plebiscit
La secretària general de Podem Montcada i regidora de Círculo en l’opo-
sició, Ana Ballesta, ha fet un comunicat en què dona suport a la ciutada-
nia que vol participar al referèndum, tot i que es desmarca del plebiscit 
perquè no compta amb l’acord de l’Estat. L’edil també critica el PP a qui 
acusa de “falta de diàleg” per intentar trobar una solució a la qüestió 
nacional i denuncia “la instrumentalització política” del referèndum per 
part del govern català i JxSí. Les divergències en el si de Podem Montca-
da han tornat a quedar paleses arran d’aquest comunicat, ja que s’ha fet 
al marge del Consell Ciutadà Municipal. L’òrgan polític de la formació la-
menta que les decisions de la secretària general es facin de manera uni-
lateral. “No és el millor exemple de transparència ni de democràcia”, 
ha argumentat el Consell, que també s’ha desmarcat del referèndum de 
l’1-O per falta de garanties | SA

Sanglas explica la Llei del 
Referèndum a Montcada

El diputat de Junts pel Sí al Par-
lament Marc Sanglas va assistir 
aquest dimecres al sopar que la 
secció local d’ERC va organitzar 
a la seva seu adreçat a militants i 

simpatitzants. Sanglas va parlar so-
bre la futura Llei del Referèndum 
que es debatrà al Parlament previ-
siblement al setembre i que té per 
objectiu regular la celebració del 
plebiscit convocat l’1 d’octubre. 

Sílvia Alquézar | Montcada

“El procés reunirà les mateixes 
garanties que qualsevol altra 
convocatòria electoral”, va dir 
el diputat. Segons Sanglas, la nova 
llei vetllarà perquè la convocatòria 
tingui cobertura legal i pugui votar 
tota la ciutadania. “També con-
vidarem observadors d’altres 
països perquè el procés sigui va-
lidat a nivell internacional”, va 
comentar. 
Respecte a les crítiques dels partits 
que s’oposen a l’organització del 
referèndum, el polític vallesà va 
manifestar que els hauria agradat 
poder pactar-lo amb l’Estat espa-
nyol seguint el model britànic: 
“Davant la negativa del govern 
estatal, hem decidit tirar enda-
vant perquè com a ciutadans 
tenim el dret a expressar-nos 
lliurement; és el que vol més del 
80% de la població catalana”. 
D’altra banda, els tres regidors 
d’ERC a l’Ajuntament –Jordi Sán-
chez, Montse Ribera i Salvador 
Serratosa–, van fer balanç de la 
seva gestió al govern local amb 
ICV-EUiA i Círculo Montcada.

El diputat va assistir a un sopar organitzat per ERC

El diputat de JuntsxSí, primer per l’esquerra, al sopar organitzat per ERC al municipi
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El PSC defensa l’RGC, tot i 
dubtar de la seva aplicació

El Parlament va aprovar per una-
nimitat el 12 de juliol la llei que 
permetrà l’aplicació de la Renda 
Garantida de Ciutadania (RGC), 
un nou subsidi que garanteix uns 
ingressos mínims per a les per-
sones més desafavorides i que es 
podrà demanar a partir de mitjans 
de setembre, tot i que es desplegarà 
gradualment fi ns a l’any 2020, ar-
ribant a una quantitat mínima de 
664 euros mensuals. Un dia abans 
de la seva aprovació, Raúl More-
no, diputat socialista al Parlament i 
membre de la ponència que ha con-
sensuat el text fi nal d’una llei que 
va sorgir d’una iniciativa popular 
que va recollir 121.000 fi rmes, va 
oferir una xerrada a la seu del PSC 
de Montcada organitzada per la Fe-
deració del Vallès Occidental Sud. 
Moreno va defensar l’esperit d’una 
llei que ha estat consensuada per 
tots els partits i que ha rebut el vis-
tiplau dels sindicats i les entitats del 
Tercer Sector. “L’RGC ha vingut 
per quedar-se i el seu objectiu 
fonamental es que es deixi de co-
brar perquè això voldrà dir que 

la persona benefi ciada haurà 
sortit de la seva situació d’exclu-
sió”, va dir el socialista, qui també 
va posar en dubte la seva futura 
aplicació si no es fa una reforma 
fi scal o no canvien les prioritats 
del govern de la Generalitat. 

Homenatge. L’executiva local del 
PSC va aprofi tar la xerrada per 
donar públicament les gràcies 
a Juan Parra, qui deixa l’acta de 
regidor després de 18 anys. Parra 
va rebre com obsequi el llibre ‘Po-
eta en Nueva York’, de Federico 
García Lorca.

Rafa Jiménez | Montcada

RENDA GARANTIDA DE CIUTADANIA

El diputat Raúl Moreno va visitar la seu local dels socialistes

Raúl Moreno, durant la xerrada al PSC local
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Els veïns de Can Cuiàs volen 
que la millora de la connexió a 
peu amb Ciutat Meridiana deixi 
de ser una reivindicació històrica 
i esdevingui una realitat el més 
aviat possible. La demanda es va 
tornar a fer el 10 de juliol, en el 
decurs de l’assemblea informati-
va convocada per l’Ajuntament 
de Montcada al Centre Cívic del 
barri i a la qual també van assis-
tir tècnics i polítics del consistori 
local i de Barcelona. 
L’acte es va fer amb l’objectiu 
d’explicar diferents projectes: 
la transformació de l’aqüeduc-
te que travessa el Torrent del 
Bosc Llarg en una passarel·la; 
l’adequació del camí que va de 
Can Cuiàs al camp de futbol de 
Ciutat Meridiana; la construcció 
d’una rotonda a l’N-150 d’accés 
i sortida al polígon industrial; 
l’adequació d’una vorera i un 
carril bici des de la rotonda de la 
C-17, a Can Sant Joan, fi ns al po-
lígon Coll de Montcada, a Terra 
Nostra i, fi nalment, el pla d’ac-
cessibilitat que ha fet la Diputa-
ció per millorar la mobilitat entre 
els blocs de pisos més antics de 
Can Cuiàs.

Demanda històrica. Un dels 
punts que va motivar més pre-
guntes del públic va ser el de la 
connexió amb Ciutat Meridiana. 
Tant l’AV Can Cuiàs com assis-
tents a l’assemblea van insistir en 
la necessitat que aquest projecte 
s’acceleri, atès que moltes famí-
lies utilitzen actualment un camí 
de terra estret i amb força pen-
dent no només per anar fi ns a les 
instal·lacions esportives de Ciu-
tat Meridiana, sinó també per 
desplaçar-se a l’escola. El tècnic 

Pilar Abián | Can Cuiàs

Compromís municipal per prioritzar 
la connexió amb Ciutat Meridiana
Els ajuntaments de Montcada i Barcelona expliquen les actuacions previstes
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CAN CUIÀS

L’antic aqüeducte, que data del 1860, es transformarà en una passarel·la de vianants que comunicarà ambdós barris

La Diputació de Barcelona ha fet, a petició de l’Ajuntament, un Pla d’ac-
cessibilitat per millorar la connexió entre els blocs de pisos de Santa 
Elvira, nom amb què es conneix el sector més antic del barri –construït 
en la dècada dels anys setanta. El pendent que hi ha entre els edifi cis 
és molt accentuat –el desnivell entre la cota superior i la inferior arriba 
als 14 metres– i les voreres que es van fer en inici no compleixen amb 
la normativa actual per facilitar el pas de cadires de rodes, cotxets o 
carros de la compra. L’estudi fet per la Diputació posa de manifest les 
problemàtiques de mobilitat existents, tant per connectar els edifi cis 
com per accedir al Metro i planteja possibles solucions. La inversió més 
important seria per a la instal·lació de dos ascensors a la zona central 
que hi ha entre els blocs. D’altres actuacions –ampliació de voreres o 
el canvi de mobiliari urbà– no implicarien tanta despesa. “En aquests 
moments no disposem de pressupost per fer totes les intervencions 
que marca el Pla, per això, el nostre plantejament passa per anar fent 
actuacions de forma progressiva”, va dir Sánchez | PA

Pla d’accessibilitat als blocs antics

de l’Ajuntament de Barcelona va 
assegurar que l’actuació també 
és una de les prioritats incloses 
al Pla de barris del sector i que 
ja disposa de fi nançament. Resta 
pendent redactar el projecte exe-
cutiu i adjudicar les obres per fer, 
d’una banda, que l’aqüeducte que 
data del 1860 pugui actuar com 
a passarel·la de vianants i que el 
camí de terra s’ampliï i s’adeqüï 
com a zona de pas.
“Som conscients de la necessitat 

que té el veïnat i demanarem 
a l’Ajuntament de Barcelona, 
que és qui ha de sufragar les 
obres, que les faci amb la mà-
xima celeritat i no les supediti 
al procés participatiu que es vol 
fer per defi nir els usos del Tor-
rent del Bosc Llarg”, va mani-
festar el president de l’Àrea Terri-
torial del consistori montcadenc, 
Jordi Sánchez (ERC), present a 
l’acte juntament amb la regidora 
de barri, Mar Sempere (Círculo).

En el moment de tancar aquesta edició s’estava fent la instal·lació d’una 
barana a l’estructura i d’elements rugosos al terra per evitar rellisca-
des i caigudes per les gelades durant l’hivern. La intervenció, a càrrec 
de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, es realitza als dos extrems de la 
passarel·la, tant al més proper al carrer Major com al que hi ha al costat 
de La Salle, els punts on la infraestructura té els pendents més pronun-
ciats. El primer dia de la intervenció, el passat 17 de juliol, una espurna 
va provocar un petit incendi a la llera, que va cremar la vegetació exis-
tent entre el vial per a vianants i el pont de vehicles. En l’extinció de les 
fl ames van intervenir els Bombers i la Policia Local | SA

MILLORES
Instal·lació de baranes i elements rugosos al terra 
de la passarel·la sobre el Ripoll per evitar relliscades

L’Ajuntament ofereix al teixit comercial la possibilitat de muntar una pa-
rada als mercats setmanals del centre i de Can Sant Joan i ha posat en 
marxa el procés per adjudicar-les. A la zona centre hi ha espai per a 18 
noves parades: 10 per a tèxtil i confecció, 4 per a alimentació, 1 de fl ors i 
plantes naturals i 3 d’altres mercaderies com bosses, maletes, motxilles, 
plàstics, puericultura, joguines, decoració i articles per a telefonia mòbil. 
A Can Sant Joan n’hi ha 9: 4 de tèxtil i confecció, 2 d’alimentació, 1 de 
drogueria i cosmètics i 2 més de mercaderies tipus plàstics, joguines, 
decoració, bosses, maletes i motxilles. El termini per presentar la docu-
mentació sortirà publicat aquest mes de juliol al web montcada.cat | LR

COMERÇ 
Oferta pública per cobrir les 27 places lliures que 
hi ha actualment als mercats ambulants locals
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.....També és notícia......................................

MEDI AMBIENT
La Plataforma Antiincineració, crítica amb Lafarge 
després d’un nou episodi d’emissió de pols

El trencament d’una manega de cà-
rrega mentre es dipositava calcària 
en un camió va causar el 13 de ju-
liol, al voltant de les 14h, un gran 
núvol de pols a les instal·lacions de 
Lafarge. Segons fonts de la cimen-
tera, el fet no va ser considerat com 
un incident mediambiental perquè 
va tenir una curta durada –menys 
de 5 minuts– i no va modifi car el 
nivell de les emissions rebudes a 
l’analitzador instal·lat a Can Sant 
Joan, que es van mantenir en 30 
mg/nm3) “molt per sota dels valors 
límits”, va manifestar l’empresa. 
Les explicacions de la cimentera no 
van convèncer la Plataforma Antiin-
cineració. “Una vegada més es demostra que Lafarge no està capaci-
tada per fer la seva activitat ja que, de forma continuada, fa accions 
que perjudiquen la salut dels veïns”, va dir el portaveu del col·lectiu, 
José Luis Conejero. La Plataforma va tornar a reclamar públicament a 
la Generalitat que “multi i castigui la cimentera per les seves emis-
sions contaminants”. En aquesta mateixa línia, la secretària general 
de Podem Montcada i regidora de Círculo en l’oposició a l’Ajuntament, 
Ana Ballesta, ha fet un comunicat en què exigeix a la Generalitat i al 
govern municipal –ICV-EUiA, ERC i Círculo– que prengui accions con-
tra l’empresa. L’edil considera que cal posar en valor les mobilitzacions 
populars contra la cimentera i reclama una resposta al govern municipal 
entenent que el fet que la cimentera estigui funcionant 24 hores al costat 
del nucli urbà respon a una “irresponsabilitat política”. El comunicat de 
Ballesta no compta amb el suport del Consell Ciutadà de Podem Mont-
cada que públicament s’ha desmarcat de qualsevol acció que faci la 
seva secretària general a qui acusa d’actuar de forma unilateral i sense 
comptar amb l’òrgan polític del partit | PA

Dos veïns s’afegeixen 
a la comissió creada 
per fer el seguiment 
dels pressupostos 
participatius 
El grup motor dels pressupostos 
participatius, format per tècnics 
del consistori i portaveus dels 
grups municipals, s’ha ampliat 
amb la incorporació de dos re-
presentants del projecte més vo-
tat, la construcció d’unes pistes 
i d’un espai polivalent al voltant 
del recinte pavelló Miquel Poblet. 
La comissió de seguiment ja s’ha 
reunit per fi xar el procés de pla-
nifi cació i d’execució del projecte 
que s’ha d’aprovar abans d’aca-
bar l’any i executar-se al 2018 | LR

CAN SANT JOAN
El nou tram d’escales mecàniques es 
posarà en marxa abans de fi nal de mes
El tram que connecta els carrers Pont i Triangle de 
Can Sant Joan començarà a funcionar abans de fi nal 
de juliol,  segons les previsions municipals. El retard 
en la posada en marxa de la instal·lació ha estat fruit 
d’uns problemes de connexió elèctrica que Fecsa-
Endesa i l’Ajuntament ja han resolt. Setmanalment, el 
consistori manté reunions amb l’AV del barri per fer un 
seguiment de la problemàtica que afecta les escales 
mecàniques al sector de la muntanyeta. A les que hi 
ha instal·lades entre els carrers Diagonal i Pont, que 
cada matí supervisa un operari municipal, s’ha detec-
tat que les contínues aturades que hi ha no només 
responen a accions provocades, sinó a algun tipus 
d’avaria que afecta el mecanisme intern de les esca-
les, motiu pel qual s’ha demanat a Orona, l’empresa 
instal·ladora, que prengui mesures per resoldre-la | LR

Els dos regidors feien efectiva la 
seva renúncia al Ple de juliol, en 
el moment de tancar aquesta edi-
ció. El socialista Juan Parra ja va 
anunciar la seva marxa de forma 
inesperada a la sessió de juny, 
després de 18 anys com a edil 
de la corporació. Durant 16 anys 
va formar part del govern, com 
a president de l’IME del 1999 
al 2011 i, durant l’anterior man-
dat, com a president de l’Àrea de 
Política Territorial. Garcia, per la 
seva banda, va arribar al càrrec 
al juny del 2015 i, en compliment 
del programa de la CUP, cedeix el 
lloc a mig mandat. Cap dels dos 
grups municipals ha anunciat el 
nom dels nous regidors que els 
representaran i que prendran 
possessió de l’acta al Ple del mes 
de setembre | LR

EFEMÈRIDE
Crítiques del PP i Cs al govern per no convocar un 
minut de silenci en record de Miguel Ángel Blanco
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Juan Parra (PSC) i 
Gonzalo Garcia (CUP) 
presenten la dimissió
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Un incendi que es va produir el 
12 de juliol, a les 22h, va cremar 
uns 15 metres de bardissa de la 
tanca de l’escola Elvira Cuyàs. Tot 
i l’espectacularitat de les fl ames, 
el foc no va afectar cap instal-
lació del centre educatiu. En les 
tasques d’extinció van intervenir 
una dotació de bombers i agents 
de la Policia Local. Es desconei-
xen les causes que el van provo-
car | SA

Un incendi crema 15 
metres de bardissa 
a la tanca de l’escola 
Elvira Cuyàs

ESPAIS AJARDINATS
L’Ajuntament continua el procés de naturalització 
de les zones verdes per estalviar aigua i pesticides

Els grups municipals del PP i Cs van convocar un minut de silenci el 13 
de juliol en memòria de l’exregidor popular Miguel Ángel Blanco, 20 anys 
després del seu assassinat a mans d’ETA que va comptar amb la partici-
pació d’una vintena de persones, entre elles la regidora popular, Eva Gar-
cía, els tres representants de Cs l’Ajuntament –David Gerbolés, Fernando 
Almansa i Óscar Pérez–, així com l’alcaldessa Laura Campos (ICV-EUiA), 
el regidor del PSC Juan Parra i el portaveu de PDeCat, Joan Carles Pa-
redes. La convocatòria va estar precedida de polèmica, ja que el govern 
municipal es va negar a fer-la en no haver rebut cap consigna per part de 
la Federació de Municipis de Catalunya. “Això no és cap excusa; aquí es 
fan minuts de silenci quan es considera oportú com, per exemple, quan 
hi ha atropellaments a les vies del tren”, va dir García tot afegint “sento 
vergonya aliena davant de tanta misèria humana”. Campos va explicar 
que, des de les entitats municipalistes hi ha un criteri comú a l’hora de fer 
aquest tipus d’homenatge i va recordar que al juny es va commemorar el 
30è aniversari de l’atemptat a Hipercor i no es va fer cap minut de silenci. 
D’altra banda, l’alcaldessa va qualifi car d’“intolerable” que García “utilitzi 
les víctimes del tren per carregar contra el govern”. ICV de Montcada i 
Reixac també va fer un comunicat criticant l’“ús partidista” dels assassi-
nats en atemptats | LR
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El departament de Parcs i Jardins del consistori continua amb el procés 
de transformació de les zones verdes en espais sostenibles, amb prat 
mediterrani, arbrat i arbustos, una vegetació que s’adapta al clima del 
territori i que a més, afavoreix la presència d’una gran varietat de fauna 
autòctona, com insectes i ocells. Aquest tipus de verd, a diferència de la 
gespa, no requereix de tractaments amb herbicides ni d’altres productes 
químics per al seu manteniment, per tant, afavoreix la reducció d’emis-
sions contaminants. Com a conseqüència, el rec tradicional aeri, per as-
persió, s’està substituint pel sistema de degoteig; que suposa un estalvi 
d’aigua. En dos anys, s’ha passat de 40 a 20 sistemes aeris. A d’altres 
espais, com ara el parc de la Llacuna, hi ha planta autòctona, sense cap 
sistema de rec. “Hem de reivindicar els prats naturals amb coloració 
groguenca com a part del paisatge mediterrani –a la foto, el del carrer 
Eivissa, a Pla d’en Coll–, ja que es tracta és de naturalitzar les ciutats, de 
conviure amb la fauna i fl ora autòctona, que la gent entengui que dei-
xar créixer les herbes als escocells facilita la proliferació d’espècies que 

eviten plagues”, ha explicat el regidor responsable de Serveis Municipals, 
Jordi Sánchez (ERC). Deixar fl orir els arbustos, col·locar plantes tapitzants 
o limitar la gespa a espais molt concrets són algunes de les actuacions 
que s’integren en aquesta nova concepció de l’espai verd públic que im-
pulsa la Diputació de Barcelona. En aquesta línia, després de l’estiu se 
substituirà  la gespa a la rotonda del carrer Major amb carretera Vella per 
un altre tipus de planta amb sistema de rec per degoteig. Així mateix, 
l’Ajuntament actuarà també al parc de les Aigües, per tal que l’AMB –ens 
gestor del parc– comenci a aplicar els criteris municipals i substitueixi la 
gespa per un altre tipus de verd | LR
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CURSA SOLIDÀRIA
L’entitat Sin teta hay paraíso ja ha obert 
el termini d’inscripció a la II Pink Run 
Mir, que tindrà lloc el 22 d’octubre

L’Ajuntament i l’entitat Montcada 
Solidària van donar la benvingu-
da ofi cial als tres infants sahrauís 
que passen l’estiu acollits per famí-
lies del municipi amb un berenar 
que va tenir lloc el 13 de juliol, a 
la Casa de la Vila. Les colònies 
solidàries, en el marc del projecte 
‘Vacances en pau’, són una expe-
riència molt enriquidora tant per 
a les famílies com per a la cana-
lla que ha vingut des dels cam-
paments de refugiats a passar els 
mesos de juliol i agost a la ciutat, 
lluny de les altes temperatures del 
desert algerià. Saleh Selma, Naha 
Brahim i Luha Bachir, de 10 anys, 
s’han adaptat força bé al seu nou 
entorn, malgrat les diferències 
culturals i la barrera de l’idioma. 

Descobriments. Un dels paisatges 
que més els ha cridat l’atenció és 
el mar. “La primera paraula que 
Naha va dir en baixar de l’avió 
va ser platja. De tornada de l’ae-
roport, vam parar a Gavà per-
què la veiés. Li va impressionar 
moltíssim”, explica Toñi, de la 
família Pellicer-Repiso que acull la 

petita. També els han sobtat altres 
realitats com tenir tanta varietat 
de menjar i dormir en llits. “Són 
moltes emocions noves, però són 
esponges i aprenen molt ràpid”, 
explica Albert, de la família García-
Hernández que acull Saleh. “Es 
tracta d’una experiència molt 
enriquidora, tant per al nen com 
per a nosaltres, que també estem 
aprenent molt. Saleh li dona 
valor a moltes coses que, a nos-
altres, ens passen desapercebu-
des”, refl exiona Laia Hernández. 
Per a la parella formada per Carles 

Vilalta i Anna Riera també està 
sent molt gratifi cant l’acolliment de 
Luha. “Només veure la seva cara 
d’il·lusió quan descobreix alguna 
cosa nova, ja compensa els mo-
ments més complicats que es pu-
guin viure”, reconeix Riera. Amb 
l’objectiu que els infants puguin 
conviure amb canalla del municipi, 
Saleh, Nana i Luha participen al 
Casal d’Estiu de l’Ajuntament i, a 
les tardes, solen anar a la piscina i 
al parc. A l’agost, les famílies poden 
marxar de vacances, sense sortir de 
l’Estat espanyol.

‘VACANCES EN PAU’

Sílvia Alquézar | Montcada

L’Ajuntament dona la benvinguda als tres 
infants sahrauís acollits per famílies locals  
Saleh, Naha i Luha, de 10 anys, s’han adaptat molt bé al seu nou entorn, tot i les diferències culturals i la barrera de l’idioma

Les famílies 
d’acollida valoren 
molt positivament 
l’experiència
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A l’acte organitzat per l’Ajuntament a la Casa de la Vila, van assistir les famílies acollidores amb els infants, les autoritats municipals i representants de l’entitat Montcada Solidària

Ampliar el nombre de famílies participants

Després de dos anys treballant 
en el projecte, enguany l’Ajun-
tament ha vist complert el seu 
desig de recuperar les ‘Vacances 
en pau’. Durant l’acte de benvin-
guda, l’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA), va agrair la solidaritat 
de les tres famíies acollidores i 
el suport de l’entitat Montcada 
Solidària. “Ens fa molta il·lusió 
encetar de nou aquesta iniciati-
va a la ciutat –va dir– i esperem 
que l’any vinent s’animim més 

famílies per ampliar el nombre 
d’infants acollits a Montcada”. 
En aquest sentit també es van 
manifestar la regidora de Ciutada-
nia, Mónica Martínez (ICV-EUiA), 
i el representant de Montcada 
Solidària, Mohamed Lamin, nas-
cut als campaments de refugiats 
que va participar a les colònies 
solidàries als anys 90 i que, pos-
teriorment, es va quedar a viure 
amb la seva família d’acollida a 
Montcada  | SA
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CURSA SOLIDÀRIA

La inscripció a la segona edició 
de la Pink Run Mir ja està oberta 
Sin teta hay paraíso ha ampliat la xifra de participants fi ns a mil persones

L’entitat Sin teta hay paraíso, amb 
la col·laboració de l’Ajuntament i 
la Joventut Atlètica Montcada, ja 
té en marxa la segona edició de la 
Pink Run MiR, la cursa solidària 
que té per objectiu recollir fons 
destinats a la investigació del càn-
cer de mama. Enguany, la prova 
es disputarà el 22 d’octubre amb 
sortida i arribada davant del pave-
lló Miquel Poblet. Donat l’èxit de 
l’any passat, amb més de 600 par-
ticipants i 8.500 euros recaptats, 
l’associació ha decidit ampliar fi ns 
a mil el nombre de persones ins-
crites “perquè molta gent es va 
quedar fora”, ha comentat Manu 

Muñoz, de Sin teta. La inscripció 
costa 10 euros i es pot fer a través 
del link www.nonstoprun.com/pin-
krun/. Enguany, els diners recollits 
també es lliuraran íntegrament a 
l’Institut d’Oncologia de l’Hospital 
de la Vall d’Hebron per a la recerca 
dels tumors infl amatoris de mama, 
poc freqüents però molt agressius.

Activitats. La matinal començarà a 
les 10h amb una sessió de zumba 
a càrrec del monitor Jesús Cla-
ramón, de Montcada Aqua, per 
escalfar motors. La cursa, que 
també es pot fer caminant, arren-
carà a les 10.30h i consistirà en 
un circuit urbà de 3 quilòmetres 

que recorrerà diversos carrers de 
Montcada Nova-Pla d’en Coll, 
amb premis per als tres primers 
classifi cats. En acabar la prova hi 
haurà una altra sessió de zumba.
El preu de la inscripció inclou 
una samarreta amb el logo de 
l’entitat i una bossa  que regala 
l’Ajuntament amb obsequis cedits 
per comerços i empreses del mu-
nicipi. “Aquest any ens agrada-
ria arribar fi ns als 10.000 euros 
recaptats, per això, animem a 
tothom a participar-hi”, ha ex-
pressat Muñoz, qui ha recordat 
que també hi ha la possibilitat de 
fer donatius a través de la matei-
xa pàgina d’inscripció.

Sílvia Alquézar | Redacció

La primera edició de la Pink Run MiR es va fer el 16 d’octubre de l’any passat, va aplegar més de 600 participants i es van recollir 8.500 euros
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Les famílies de Montcada han demanat un total de 816 beques de 
menjador per al curs vinent, una xifra que s’incrementarà al llarg de 
l’any, ja que la convocatòria es manté oberta durant tot el curs. Les 
instàncies les reben els departaments de Serveis Socials dels ajun-
taments, que traslladen tota la informació al Consell Comarcal del 
Vallès Occidental, que gestiona les beques. El Departament d’En-
senyament de la Generalitat és qui té les competències i decideix 
els criteris i la partida econòmica destinada cada any. La novetat de 
la nova convocatòria és que s’ha augmentat la mitjana de la renda 
familiar per poder concedir-ne més ajuts. De cara al curs vinent, 
l’objectiu de l’ens comarcal és aconseguir l’ampliació de beques del 
100% i garantir la sufi ciència alimentària a Secundària | SA

Més de 800 sol·licituds de beques menjador

La Generalitat i l’Ajun-
tament faran diverses 
actuacions per millo-
rar les escoles i els 
instituts de la ciutat. 
A l’INS Montserrat 
Miró –a la foto–, el 
departament d’Ense-
nyament remodelarà 
els laboratoris de física i ciències naturals, els lavabos interiors i 
construirà al pati una rampa per facilitar l’accessibilitat. Pel que fa 
l’INS La Ribera, la Generalitat adequarà els vestidors, el gimnàs, 
les cobertes i l’escomesa d’aigua. D’altra banda, el consistori pin-
tarà enguany l’escola Font Freda, millorarà la xarxa de sanejament 
del Reixac, reformarà els lavabos de l’Elvira Cuyàs i instal·larà l’aire 
condicionat a les escoles bressol Font Freda i Mitja Costa | SA

EDUCACIÓ
Obres de millora als centres educatius del municipi
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Un total de 34 persones partici-
pants i 28 donacions és el balanç 
de la jornada de donació de sang 
que va tenir lloc el 19 de juliol al 
CAP Montcada en el marc de la 
campanya que promou l’Àmbit 
d’Atenció Primària Barcelona 
Ciutat –al qual pertanyen els 
ambulatoris locals– i que té per 
objectiu omplir les reserves de 
sang dels hospitals abans de les 
vacances d’estiu. A la foto, un 
dels voluntaris que van donar 
sang amb un dels professionals 
del Banc de Sang i Teixiits  | SA

DONACIÓ DE SANG
Bona resposta a la jornada especial al CAP Montcada

NECESSITATS EDUCATIVES ESPECIALS

Èxit dels tallers inclusius d’estiu
Tot per tu ha estrenat la iniciativa al juliol, amb prop d’una vintena de participants

La proposta de pintar el mur del pati de l’Hotel d’Entitats és molt engrescadora per als participants
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L’entitat Tot per tu, que treballa 
en la inclusió d’infants i joves amb 
Necessitats Educatives Especials 
(NEE), ha posat en marxa al juliol 
uns tallers d’estiu per donar con-
tinuïtat al projecte de teràpies de 
grup que realitza durant la resta 
de l’any. La iniciativa compta amb 
la participació de prop d’una vin-
tena de nois i noies, la meitat dels 
quals tenen NEE.  Les activitats 
es fan a l’Hotel d’Entitats de Can 
Sant Joan, on té la seu Tot per tu i 
inclouen màgia, ioga, art, musico-
teràpia, piscina, jocs i excursions, 
entre d’altres. Una de les propostes 
que millor acollida està tenint és la 
de pintar el mur del pati de l’equi-
pament. D’altra banda, al mes 
d’agost, Tot per tu participarà a les 
colònies inclusives de Xanascat.

Sílvia Alquézar | Redacció
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Montcada Solidària farà aquest 
estiu una aportació de 3.000 eu-
ros per col·laborar en dos pro-
jectes humanitaris a Grècia, dels 
quals 1.500 es destinaran a ajudar 
les persones refugiades que esta-
ven al campament de Kalachori, 
ja tancat, i actualment reubicades 
en albergs. La resta dels diners es 
lliuraran a un projecte educatiu 
de l’ong Proem-aid, formada per 
professionals de les emergències 
que treballen de forma voluntà-
ria a Lesbos en el rescat de per-
sones refugiades que travessen el 
mar Mediterrani. 

Activistes locals. Fins a l’illa gre-
ga ha viatjat una representant de 
Montcada Solidària, que treballa-
rà de voluntària en la iniciativa 
de Proem durant un mes. El pro-
jecte s’adreça a les persones refu-
giades del campament de Moria, 
controlat per l’exèrcit i al qual no 

tenen accés els voluntaris, i del 
centre social de Kilosa, on s’oferi-
rà un programa d’activitats amb 
l’objectiu de fer més humana la 
seva estada. Durant el matí, es 
fan classes de natació a la platja, 
ja que la majoria no sap nedar i 
és una bona teràpia per perdre la 
por a l’aigua després de la seva 
travessia pel Mediterrani. Tam-
bé se’ls propociona fruita i aigua 
perquè estiguin ben hidratats. A 
la tarda, s’imparteixen al centre 
de Kilosa sessions d’anglès, fran-
cès, castellà i alemany, adreçades 
a adults i infants. “La nostra fei-
na consisteix a acompanyar les 
persones durant les hores que 
poden sortir del campament, 
per dignifi car la seva vida i 
enfortir la seva autoestima”, ha 
comentat l’activista montcaden-
ca. En el marc d’aquest projecte, 
els voluntaris desplaçats a Lesbos 
també fan tasques de suport a les 
persones que arriben a la costa, 

a qui proporcionen roba seca, 
begudes i aliments abans que 
siguins traslladades als campa-
ments de refugiats.
Una altra veïna de Montcada, 
Núria Soler, també ha marxat de 
voluntària per ajudar persones 
que fugen de la fam, la misèria 
i els confl ictes bèl·lics dels seus 
països d’origen. L’activista, in-
fermera de professió, ha estat 15 
dies del mes de juliol treballant a 
un dels vaixells de l’ong Proacti-
va Open Arms, que es dedica al 
rescat de persones al mar Medi-
terrani. “Hi ha hagut dies que 
només hem pogut dormir tres 
hores de la quantitat de feina 
que hi havia”, ha explicat Soler.

AJUDA A LES PERSONES REFUGIADES

Montcada Solidària dona 
3.000 euros per a dos 
projectes humanitaris 
Dues activistes montcadenques han marxat de voluntàries 
per col·laborar en diferents iniciatives al Mediterrani

Al campament militar de Moria, a Lesbos, viuen més de 3.000 persones refugiades, la majoria des de fa més de tres anys

Sílvia Alquézar | Redacció
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L’ong Proactiva Open Arms ha rescatat milers de persones al mar Mediterrani
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Durant tots els caps de setmana 
de juliol i agost i fi ns al primer 
del mes de setembre es faran al 
voltant del Rec Comtal activitats 
per a infants, joves i adults amb 
l’objectiu de dinamitzar aquest 
espai natural, que connecta Can 
Sant Joan i el barri barceloní de 
Vallbona. Un cop acabada la in-
tervenció urbanística que ha per-
més dignifi car l’entorn del canal, 
s’ha posat en marxa el projecte 
‘Rec Comtal viu!’, una altra de 
les reivindicacions veïnals per 
rescatar-lo de l’oblit. 

El projecte. Dos educadors i tres 
monitors en pràctiques de la Fun-
dació Jovent són els encarregats 
de coordinar les diferents activi-
tats previstes proposades per les 
entitats incloses a la Taula comu-
nitària que agrupa tots els agents 
implicats en la iniciativa i entre 
els quals hi ha les l’AV de Can 
Sant Joan i Vallbona, l’Associa-

ció de Comerciants de Can Sant 
Joan i el CEAV. Representants 
d’aquests col·lectius van partici-
par el 9 de juliol en un programa 
de ràdio que es va fer per recollir 
les seves impressions. “Volem 
que el Rec Comtal esdevingui 
un motor de dinamització del 
territori, tant des d’un vessant 

educatiu i cultural com també 
econòmic, incentivant projec-
tes que permetin l’ocupació 
de joves”, va manifestar Anto-
nio Alcántara, de l’AV Can Sant 
Joan. Ell va ser un dels impulsors 
del projecte de recuperació del 
Rec Comtal que ha estat possi-
ble gràcies al Consorci del Besòs 

i als ajuntaments de Montcada i 
Barcelona. “Les línies de treball 
que ens vam fi xar eren recupe-
rar la memòria històrica, gau-
dir del paratge natural, que es 
dignifi qués com a espai veïnal 
i que es treballés des de la par-
ticipació del veïnat en tot el seu 
disseny”, va recordar Alcántara, 
tot destacant que ara que la in-
tervenció urbanística ja està aca-
bada, el programa ‘Rec Comtal 
viu!’obre la porta a nous projec-
tes de futur. 
El cicle d’activitats inclourà ta-
llers infantils, jornades esporti-
ves, xerrades i passis de docu-
mentals, entre d’altres. “El Rec 
Comtal s’ha fet servir fi ns ara 
com a platja improvisada i 
zona de pícnic i no es tracta de 
prohibir-ho, perquè no som 
cap autoritat per fer-ho, sinó 
de mostrar altres maneres de 
gaudir-ne”, va comentar un dels 
dinamitzadors del nou projecte, 
Raül Argüelles.

‘REC COMTAL VIU!’

El projecte vol implicar les entitats 
en la dinamització de l’espai natural
Hi haurà activitats per a totes les edats durant tots els caps de setmana fi ns a principi del mes de setembre

Pilar Abián | Can Sant Joan

El projecte va començar el 9 de juliol amb l’enregistrament d’un programa de ràdio

Els 12 restaurants del col·lectiu 
Cuina Vallès, del qual forma 
part l’establiment montcadenc 
Can Piqué, ubicat a la Serralada 
de Marina, celebren fi ns al 30 de 
juliol la sisena edició de les Jor-
nades Gastronòmiques del To-
màquet Montgrí. Els restaurants 
inclouen a les seves cartes plats 
elaborats amb aquesta varietat 
de tomàquets, recuperada gràcies 
a la tasca de la Fundació Miquel 
Agustí i cultivada a la fi nca saba-
dellenca de Can Bros. 

Objectius. La iniciativa pretén 
potenciar el producte de proxi-
mitat i recuperar varietats tradi-
cionals. Els tomàquets Montgrí 
es caracteritzen per tenir una 
carn melosa, de gust i aroma 
suaus. Cuina Vallès és un col-
lectiu que treballa per divulgar i 
promocionar la gastronomia va-
llesana amb productes autòctons 
i de qualitat, promovent diverses 
cites gastronòmiques al llarg de 
l’any i intentant combinar la cui-
na tradicional i d’avantguarda.

Sílvia Alquézar | Redacció

Cuina Vallès 
promociona 
els tomàquets 
Montgrí
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En recuerdo de Begoña
Hoy es un día de los que no podremos 
olvidar jamás. Este 19 de julio nos ha 
dejado Begoña Navajo, la presiden-
ta de la Asociación de Vecinos de la 
urbanización Bosc d’en Vilaró, nuestra 
presi, nuestra fuerza, nuestro motor. 
Ella era nuestro hilo conductor, quien 
nos guiaba en el camino, quien presi-
día nuestra lucha, la que ponía cordu-
ra y sensatez. 
El alma de Vilaró, nuestra cara visible, 
quien nos representaba allá donde 
fuera. Quien sabía explicar nuestra si-
tuación como nadie, quien nos hacía 
seguir en la lucha. Hoy se ha ido una 

gran luchadora, una gran conversado-
ra pero, sobretodo, una gran persona, 
una gran mujer, una gran amiga y una 
excelente hija.
Descansa en paz, aquí dejas una gran 
huella y el Bosc d’en Vilaró siempre te 
recordará. Estás en el aire, estás en el 
espíritu y, sobretodo, en nuestros co-
razones. D.E.P

Loli Alfonso
AV Bosc d’en Vilaró 

**********
Día muy duro el vivido hoy. Nos dejaste 
Begoña, injustamente te has marcha-
do, dejando por el camino una gran 

lucha pero sin poder completar tu mi-
sión, a la que te dedicabas en cuerpo 
y alma, solo tenías que haberte queda-
do un poquito más con nosotros.
No te gustaban las fotos, siempre per-
manecías a un lado y solo salías cuan-
do la situación lo requería. Realizabas 
un trabajo incansable, sobretodo ese 
que no se veía y que pasaba desa-
percibido, ese tan poco gratifi cante. 
Lo querías tener todo bajo control y 
dominabas como nadie la enciclope-
dia de nuestra comunidad. Nocturna 
como yo, cuando todo estaba calmado 
y nadie nos veía ni nos escuchaba, ahí 
estábamos nosotros para mantener 

una conversación. Echaré de menos 
esos momenros. Gracias por la confi -
anza que me demostraste en tan poco 
tiempo de amistad, siempre te estaré 
agradecido. Y aunque el dolor no me 
deje expresarme con sentido, nunca 
te olvidaré. 
Como te prometí en nuestra última 
conversación, no abandonaré nuestra 
lucha. Espero y deseo que tampoco 
la abandones desde allí donde estés; 
danos las fuerzas para seguir luchan-
do. Eternamente agradecido a Begoña 
Navajo Pla. 

                           Toni Romero
Bosc d’en Vilaró

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
Desnonaments
L’alarma social provocada pels 
desnonaments massius que 
es va fer a l’inici de l’actual 
dècada, quan la crisi fi nance-
ra estava en el moment més 
àlgid, gairebé ha desapare-
gut. En deixar de ser notícia, 
podem tenir la percepció que 
ja no se’n fan, però no és així. 
Segons fonts de la PAH, a 
l’Àrea Metropolitana, cada dia 
n’hi ha un promig de 176 des-
nonaments.
La diferència respecte fa uns 
anys és que ara les adminis-
tracions destinen més recur-
sos a ajudar els afectats i fan 
de mediadores amb els jutjats 
per ajornar al màxim les exe-
cucions de les sentències. 
També és cert que, gràcies a la 
tasca de suport que fa la PAH 
i a serveis d’assessorament 
municipal com el SIDH, els 
afectats es veuen empoderats 
per afrontar la seva situació 
i això ha fet que les entitats 
bancàries s’avinguin més a re-
negociar amb els seus clients
el pagament de les hipote-
ques i a acceptar, fi ns i tot, 
lloguers socials. N’hi ha, però, 
una part que espera a última 
hora per demanar ajut, fet que 
complica la resolució del pro-
blema. Actuar amb previsió i 
adreçar-se a l’administració 
des d’un primer moment pot 
estalviar molt patiment. 

La propera edició de 
‘La Veu’, el 15 de setembre
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21j l divendres
Festa Major. Gallecs (veure pàgina 18). 

Organitza: Associació de l’Espai Rural 

de Gallecs.

25j l dimarts
Inauguració. Exposició ‘Pinzellades foto-

gràfi ques’, de Francesc Soriano. Hora: 

19.30h. Lloc: Casa de la Vila.

2a l dimecres
Sessió de contes. ‘Contes a cau d’orella’ 

(contes per a infants i famílies). Hora: 

18h. Lloc: Biblioteca Elisenda (també 

els dies 9, 23 i 30 d’agost).

6a l diumenge
Montcada Camina. Montcada-Montmeló 

(GR-2). Hora: 9h. Lloc: Davant del pa-

velló Miquel Poblet. Organitzen: IME i 

entitats excursionistes. 

7a l dilluns
Sessió de contes. ‘Canta’m un conte’ 

(contes per a petits fi ns a 3 anys i les se-

ves famílies). Hora: 17h. Lloc: Biblioteca 

Elisenda (també el 28 d’agost).

24a l dijous
Sessió de contes. ‘Qui és l’Eric Carle?’ 

(activitat familiar de joc i descoberta). 

Hora: 17.30h. Lloc: Biblioteca Elisenda.

1s l divendres
Festa Major. Terra Nostra (veure progra-

ma complet a la part inferior d’aquesta 

pàgina).  

3s l diumenge
Montcada Camina. Vallbona-Torre Baró. 

Hora: 9h. Lloc: Davant del pavelló Miquel 

Poblet. Organitzen: IME i entitats excur-

sionistes.

11s l dilluns
Festa. Diada Nacional de Catalunya, 

amb la participació d’entitats locals. 

Hora: 11h. Lloc: Plaça de l’Església.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
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Farmàcies de torn a l’estiu

Pinzellades fotogràfi ques
Francesc Soriano
25 de juliol, 19.30h

sala 
principal

EXPOSICIÓ
PINTURA, de Ramón Hermoso
Fins al 22 de setembre

21 22 23

28 29 3025 26 2724

31
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1

15
Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
J.Recasens, av.Catalunya, 65
M.Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
El Punt, pg Sant Jordi, 5 

laveu.cat/agenda

DILLUNS, 11 DE SETEMBRE
PLAÇA DE L’ESGLÉSIA, 11H

11 DE SETEMBREAgenda Diada Nacional de Catalunya amb les actuacions 
de les corals locals, els Castellers i els Diables

Recasens
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NOVA TEMPORADA D’ESPECTACLES
La programació l’obre ‘Chicuelo’ i les entrades es 
posaran a la venda el 6 de setembre

En plena gira del seu quart disc 
‘Explosiva’ (Halley Records, 
2017), el grup Itaca Band ha fet 
una parada a Katmandú (Nepal) 
aquesta mes de juliol, convidat 
per l’associació Dream  Nepal. 
Aquesta ong gestiona la casa 
d’acollida Mala Home, que té 
cura de menors amb mares a la 
presó. Al Nepal, quan una dona 
és empresonada i no té ningú que 
pugui fer-se càrrec dels seus fi lls, 
aquests ingressen amb ella, patint 
les greus conseqüències d’aques-
ta situació. Els nens es desenvo-
lupen en un ambient hostil, amb 
moltes restriccions que afecten la 
seva evolució psicològica, social 

i educativa.  “Darrera d’aquest 
viatge no hi ha cap visió co-
mercial ni de gira, sinó que 
va sorgir l’oportunitat de po-
der tocar per aquests nens i no 
ho vam dubtar”, ha explicat el 
cantant, Albert García. “La idea 
és que d’aquesta experiència 
en surti un projecte de futur a 
l’entorn de la música i els in-
fants”, ha afegit Pere Mercader. 
En el moment de tancar aquesta 
edició, el conjunt havia d’actuar a 
dues sales de Katmandú els dies 
19 i 20 de juliol.

Calendari. Després d’aquesta ex-
periència solidària, Itaca Band 
reprendrà un atapeït calendari de 

concerts que la durà a localitats 
com Blanes, Poblenou de Beni-
tatxell, Aldaia, Lakuntza, Cabre-
ra, Valls i Arboç, entre d’altres. 
Aquest mes de juliol, la banda va 
actuar al festival Canet Rock, a 
l’Acampada Jove de Montblanc, 

a Teruel i a Calafell. Enmig de 
la gira, el grup va estrenar l’1 
de juliol el videoclip de la cançó 
‘Los de abajo’, presentat al Liceu 
amb motiu de l’Especial del Su-
plement de Catalunya Ràdio. La 
banda també va protagonitzar la 

portada de la prestigiosa revista 
‘Enderrock’ del mes de juny, amb 
un ampli reportatge de vuit pàgi-
nes, que destacava la capacitat 
del grup “de crear himnes radi-
calment optimistes que connec-
ten amb el públic més jove”.

Laura Grau | Redacció

Itaca Band fa un viatge 
al Nepal per col·laborar 
amb una ong d’infants
El grup montcadenc fa dos concerts solidaris a Katmandú

MÚSICA

Els components d’Itaca Banda van conviure una setmana amb nens i nenes de la casa d’acollida que Dream Nepal gestiona a Katmandú
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La Pegatina va aprofi tar per fer turisme durant la seva visita a Austràlia el passat mes de maig

La Pegatina conquista Austràlia 
i Irlanda i desembarcarà a Turquia
La banda de Rubén Sierra celebra el desè aniversari del seu primer treball ‘Al carrer!’

La World Tour 2017 ha permès 
a La Pegatina ampliar la llarga 
llista de països, més de 25, on ha 
actuat al llarg de la seva carre-
ra. Al mes de maig va debutar a 
Austràlia, amb tres plens totals 
a Sidney, Melbourne i Brisbane. 
També va trepitjar per primera 
terres irlandeses el 10 de juny i el 
9 d’agost té previst estrenar-se a 

Turquia, a la localitat de Bursa. 
La gira d’aquest estiu coincideix 
amb el desè aniversari del seu 
primer disc ‘Al carrer’, efemèride 
que va celebrar tornant a gravar 
els temes d’aquest treball amb 
artistes amb els quals ha coinci-
dit al llarg de la seva trajectòria 
com Aspencat Ofi cial, Las Mi-
gas, Doctor Prats, Amparanoia, 
Green Valley, El Niño de la Hi-

poteca, Carlos Sadness, Gertru-
dis Band, Ramon Mirabet, Rafa 
Pons, Che Sudaka i Chiki Lora. 
Els videoclips de les cançons, 
enregistrats a diferents escenaris 
de Montcada i Reixac –com el 
parc de les Aigües, el parc de La 
Llacuna i l’estació de Sant Joan 
de les Abadesses– i Barcelona, es 
penjaran gradualment a les xar-
xes socials. 

Laura Grau | Redacció
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CURSOS I TALLERS MUNICIPALS

Les inscripcions per a la nova oferta, 
obertes del 12 al 29 de setembre
Entre les novetats destaca la introducció del violí com a instrument en la formació musical

El 12 de setembre s’obrirà el 
termini d’inscripció a l’oferta de 
cursos i tallers per a la nova tem-
porada que organitza l’Ajunta-
ment als diferents equipaments i 
centres cívics del municipi. Una 
de les novetats en l’àmbit de la 
formació musical és la introduc-
ció del violí com a instrument als 
cursos que es fan a la Casa de la 
Vila i al Kursaal. També conti-
nuaran les classes d’instruments 
de vent que van començar l’any 
passat (saxo, fl auta travessera i 
clarinet). Al Centre Cívic Can 
Cuiàs s’oferirà un curs sobre 

guitarra elèctrica i monogràfi cs 
de balls llatins i tornaran el ta-
llers de manualitats infantils per 
a infants de 5 a 8 anys. Al Cen-
tre Cívic la Ribera, s’oferiran 
monogràfi cs de manualitats per 
a adults, que inclouran tècniques 
com el decoupage i l’scrapbooking,  i 
un taller d’estimulació de la me-
mòria per a gent gran. Aquest ta-
ller també es realizarà al Centre 
Cívic l’Alzina, on les persones 
majors de 65 anys podran practi-
car gimnàstica de manteniment. 

Altres novetats. El Casal de Gent 
Gran Casa de la Mina oferirà 

per primera vegada un taller de 
creixement personal. Les inscrip-
cions per a les activitats de l’equi-
pament del parc de les Aigües es 
faran del 6 al 16 de setembre. 
Els interessats a fer pilates i ioga 
al Kursaal s’han d’adreçar a les 
ofi cines de l’IME –al Montcada 
Aqua– a partir de l’1 de setembre 
ja que les classes comencen el dia 
18. El llibret amb l’oferta comple-
ta de cursos i tallers municipals 
es publicarà al setembre. Hi hau-
rà descomptes per als jubilats i 
les persones en situació d’atur i 
preus especials per matricular-se 
a més d’una activitat. 

Laura Grau | Redacció

El Taller de Teatre 
estrena ‘Seqüències’
Els alumnes del curs sobre crea-
ció d’un espectacle van estrenar al 
Kursaal el 15 de juliol ‘Seqüències’,  
una obra inventada per ells matei-
xos sota la direcció del professor de 
teatre Climent Sensada. Els actors i 
actrius del taller van interpretar vuit 
històries inspirades en escenes de 
pel·lícules i les seves bandes sono-
res en un experiment força original. 
L’obra es podrà tornar a veure la 
pròxima tardor en el marc de l’on-
zena mostra teatral Montcada a 
Escena | LG 

Ramón Hermoso 
debuta al Kursaal 
com a pintor

Fins al 22 de setembre, la Sala 
Sebastia Heredia del Kursaal 
acollirà  la primera exposició de 
pintura del pintor afi cionat Ra-
món Hermoso, veí de Can Sant 
Joan (Guadix, 1932), on va re-
gentar una coneguda ferreteria 
durant més de tres dècades.  “El 
que em satisfà és que us agra-
di el que faig”, va dir l’autor, 
durant la inauguració, el 9 de 
juliol. L’acte va comptar amb la 
presència de la regidora de bar-
ri, Jessica Segovia (ICV-EUiA), 
qui va destacar els benefi cis de 
pintar “per mantenir la ment 
activa i fer fora l’estrès”. Her-
moso pinta sobretot paisatges i 
algunes natures mortes. Li agra-
da utilitzar els colors a l’oli, però 
també practica el dibuix amb 
carbonet | LG

Terra Nostra 
ja té a punt el 
programa de la 
seva festa major

Festa major de 
Gallecs, del 21 
al 23 de juliol

Nou espectacle 
de L’Espingari 
amb la Factoria 
Mascaró

Hermoso, amb la regidora Jessica Segovia
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L’AV de Terra Nostra ja té pràc-
ticament enllestit el programa 
de la festa, que tindrà lloc els 
dies 1, 2, 3, 8, 9, 10 i 11 de se-
tembre. La plaça del Poble cen-
tralitzarà la majoria d’activitats 
del programa, entre les quals 
destaquen una nova edició de la 
Nit Boja i de la Festa del Fanalet, 
dues masterclass de zumba i una 
de salsa, els concerts de Mani-
gua (fl amenc) i L’Espingari (ha-
vaneres) i una festa Holi. El Ca-
sino acollirà la sisena Mostra de 
modelisme del ferrocarril a càr-
rec dels Amics del Ferrocarril de 
Montcada. Una altra entitat que 
participa al programa és la co-
lla de Diables de Can Sant Joan, 
que farà el correfoc el segon dia 
de la festa | LG

‘Indiano sons i els passos per-
duts’ és el títol de l’espectacle 
conjunt que han creat L’Espin-
gari i la companyia de dansa 
Factoria Mascaró, de Vilanova 
del Vallès. La preestrena serà 
el 29 de juliol al pati del Cen-
tre Cultural d’aquest municipi 
(21.30h). Els dos grups es van 
conèixer al setembre del 2015 al 
Festival Tocatti de Venècia, on 
van coincidir com a membres 
de la delegació cultural catala-
na. “Allà vam actuar junts de 
forma improvisada i, veient el 
bon resultat, vam decidir que 
faríem alguna cosa plegats”, 
ha explicat el músic Pere Ferrer, 
de L’Espingari. L’espectacle esta-
bleix un diàleg entre havaneres, 
boleros, rumbes i altres can-
çons amb una coreografi a que 
fusiona  la dansa tradicional i 
moderna, interpretada pels qua-
tre ballarins de la companyia 
vilanovina | LG

El programa festiu arrenca el 
21 de juliol i inclou com a ac-
tes destacats la novena edició 
del Festival Botifarra a la Crisi, 
amb les actuacions dels grups 
Frecuencia bandarra, Catfolkin 
i De cara a la pared. El dia 22, 
després del sopar popular, s’ha 
programat un ball amb l’orques-
tra Music Machine. El dia 23, la 
plaça de l’Església acollirà una 
diada castellera amb la partici-
pació de les colles de Montcada, 
Mollet i Caldes (12h). El pro-
grama clourà a les 20h amb un 
concert d’havaneres a càrrec del 
grup El Son de la Habana | LG

NOVA TEMPORADA D’ESPECTACLES

‘Chicuelo’, José Sacristán i David 
Guapo actuaran al Teatre Municipal
El 6 de setembre es posaran a la venda les entrades a ‘mirteatres.cat’ i a l’Auditori Municipal

Laura Grau | Montcada
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José Sacristán, en una escena de ‘Muñeca de porcelana’, amb l’actor Javier Godino

Nova edició del 
Liceu a la fresca 
amb l’òpera
‘Il trovatore’ 
Per segon any consecutiu, l’Ajun-
tament s’ha afegit al programa 
‘Liceu a la fresca’ que promou el 
Gran Teatre del Liceu per difon-
dre l’òpera entre el gran públic. 
Enguany es podrà veure l’obra ‘Il 
trovatore’, de Giuseppe Verdi, el 
21 de juliol a la plaça de l’Església 
(22h). Montcada i Reixac serà un 
dels 149 municipis catalans on es 
podrà seguir l’espectacle a través 
d’una gran pantalla a l’aire lliure. 
Televisió de Catalunya s’encar-
regarà de la retransmissió en di-
recte a través del Canal 33. L’any 
passat, més de 300 montcadencs 
van assistir a la projecció de ‘La 
Bohème’, de G. Puccini | LG
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La Regidoria de Cultura i Pa-
trimoni ha fet pública la pro-
gramació del primer trimestre 
de la nova temporada d’espec-
tacles al Teatre Municipal, que 
arrencarà el 7 d’octubre amb 
el concert del guitarrista Juan 
Gómez ‘Chicuelo’ i el músic 
de jazz Marco Mezquida. Pel 
que fa a l’oferta teatral, destaca 
l’obra ‘Muñeca de porcelana’, 
amb els reconeguts actors José 
Sacristán i Javier Godino (28 
d’octubre).  ‘Celestina, la tragi-
comedia’, anunciada per al 19 de 
novembre, s’ha suspès perquè la 
companyia Atalaya ha anul·lat 
la seva fi ra per Catalunya. 

Altres propostes. El monòleg de 
l’actor David Guapo ‘Que no 
nos frunjan la fi esta’ (24 de no-
vembre) i el Festival de Valsos i 
Danses de l’orquestra simfònica 

de Sant Cugat (30 de desembre) 
completen la programació. El 
públic familiar  podrà gaudir del 
muntatge de titelles de gran for-
mat ‘Martina i el bosc’, de la com-
panyia valenciana Horta Teatre 
(12 de novembre). Les entrades 

per a tots els espectacles es posa-
ran a la venda a partir del 6 de 
setembre al web mirteatres.cat i a 
l’Auditori  Municipal. Com a no-
vetat, també es podrà adquirir un 
abonament  per veure diferents 
muntatges a un preu especial. 
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Amb el curiós nom de Ladilla 
Rusa, Tània Lozano i Víctor Fer-
nández, de Montcada i Reixac, 
s’han convertit en només tres me-
sos en un dels grups més escoltats 
a les llistes d’Spotify. Els seus dos 
primers temes, que s’han fet virals 
a les xarxes socials, són ‘BEBO 
(de bar en peor)’ i ‘Macaulay 
Culkin’ –amb un videoclip que 
homenatja Los Chichos i  l’actor 
del fi lm ‘Solo en casa’. S’autodefi -
neixen com un duet de “tecnopop 
costumista de l’extraradi”, que 
composa els seus temes a partir 
de situacions viscudes o imagina-
des a les  nits de festa. “Ens conei-
xem des dels 12 anys i sempre 
que sortíem  junts ens agradava 
inventar-nos cançons absurdes 
per divertir-nos”, explica Loza-
no, qui es mostra sorpresa amb la 
gran resposta de públic. 

Campanya. La intenció del grup 
és enregistrar el seu primer disc 
aquest estiu quan assoleixi els 
3.800 euros que necessita mitjan-

çant la campanya de micromece-
natge que ha posat en marxa a la 
plataforma Verkami. El treball 
durà per títol ‘Estado de Males-
tar’ i seguirà la línia de “música 
petarda” –en paraules seves– 
iniciada amb els dos primers 
singles. Ja han actuat en públic 
en diverses ocasions, destacant 
el miniconcert que van fer l’1 
de juliol davant de 20.000 perso-
nes dins de la programació del 

World Pride 2017 Madrid. “Va 
ser una experiència al·lucinant 
que difícilment es tornarà a re-
petir”, ha dit Lozano, en plena 
promoció del grup amb entrevis-
tes a ràdios i televisions d’abast 
local i estatal, a més de diaris i 
revistes. La jove, que és periodis-
ta, ha treballat en diversos mit-
jans de comunicació. Al 2010 va 
fer les pràctiques de Periodisme 
a Montcada Comunicació.

La directora de l’escola Gris Dan-
ce, Griselda Astudillo, participa 
a ‘Pura magia’, el nou programa 
de talents de TVE presentat per 
l’artista Mag Lari. L’actriu i ba-
llarina, de 38 anys, forma part 
del cor de ball i l’equip d’aju-
dants dels 13 concursants que 
aspiren a convertir-se en els 
millors mags del país. Va ser 
escollida entre els centenars de 
candidats que es van presentar 
al càsting fa només quatre set-

manes. Astudillo, que ja té expe-
riència en programes televisius, 
compagina la gravació de ‘Pura 
magia’ amb les representacions 
de la companyia Sing Along al 
Poble Espanyol, fent les coreo-
grafi es i l’animació de pel·lícules 
musicals com ‘Mamma Mia’ i 
‘La La Land’, durant la projecció 
de les quals el públic balla i canta 
els temes del fi lm. “Aprofi to que 
la feina de l’acadèmia baixa a 
l’estiu per continuar vinculada 
als escenaris”, ha dit l’artista.

TELEVISIÓ

Forma part del cor de ball i l’equip d’ajudants dels mags

Laura Grau | Redacció
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Astudillo, la segona per la dreta, amb el coreògraf Poty Castillo i altres membres del cor de ball

Griselda Astudillo intervé 
al programa ‘Pura magia’ 

MÚSICA

Ladilla Rusa viu un èxit inesperat 
amb el seu ‘tecnopop costumista’
El duet de Tània Lozano i Víctor Fernández fa un Verkami per sufragar el seu primer disc

Laura Grau | Redacció
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Tània Lozano i Víctor Fernández, en una imatge promocional del duet Ladilla Rusa

CASTELLERS DE MONTCADA I REIXAC

Els teules consoliden el bon nivell 
assolit la temporada passada
Després d’actuar a Gallecs el 23 de juliol, la colla farà vacances fi ns al mes de setembre

Els Castellers de Montcada i Rei-
xac s’acomiaden temporalment 
de les places per fer vacances i 
afrontar amb forces renovades el 
que queda de la temporada 2017, 
que va arrencar el 9 d’abril amb 
una diada a Reixac amb la Colla 
Jove de Barcelona. També van 
actuar a les festes majors de Mas 
Rampinyo –amb la caiguda d’un 
castell que només va ser un en-
surt–, Montcada i Reixac, Can 
Sant Joan i la Font Pudenta, al 
Prat de Llobregat, a Badalona i a 
Palamós, entre d’altres. “Estem 
contents de com ha anat aquest 
principi de temporada ja que 
mantenim el nivell de l’any 
passat, aconseguint carregar 
el 3d6 i el 4d6 amb agulla i la 
torre de sis”, ha dit el president, 
Salvador Urpí, esperançat amb 
què el nou espai polivalent que 
es construirà al costat del pave-
lló –projecte escollit als pressu-
postos participatius de l’Ajunta-
men– permeti a la colla abordar 
noves construccions com el 5d6 
i el pilar de 5. La colla tanca el 

calendari d’actuacions el 23 de 
juliol a la festa major de Gallecs i 
el reprendrà al setembre, a la fes-
ta major de Terra Nostra. El 8 de 

juliol la colla va celebrar la pri-
mera festa teula per a la canalla 
que es va fer davant del pavelló 
Miquel Poblet.

Laura Grau | Redacció

Els castellers van iniciar la temporada el passat 9 d’abril amb una actuació a Reixac
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L’UE Sant Joan-Atlètic ja té dis-
senyat el seu segon projecte a Pri-
mera Catalana amb una revolució 
tant a la banqueta, amb l’arribada 
de Paco Hidalgo, com a la plantilla, 
amb un total de 17 incorporacions. 
Els fi txatges d’aquest estiu, la majo-
ria dels quals es van reunir per pri-
mera vegada el  7 de juliol a l’estadi 
de Can Sant Joan, han estat els por-
ters Roberto Aguado (U. Bellvitge) 
i Alfonso Medina (Ol. Can Fatjó) 
i els jugadors Pepe González, Lluís 
Bassa, Rubén Benítez, Ramon Fer-
nández i Marc Rojas (Sant Cugat 
Esport), Josevi, Antonio García, 
Roberto Aguado, Sergi Moyano, 
Robert Bargués i Ricky López (U. 
Bellvitge), Pol Principal (CE Mer-
cantil), Alejandro Moreno (Can 
Buxeres), Damián Obispo (CE 
Districte 030) i Edu Ferrer (UE 
Sant Andreu). De la temporada 
passada, continuen Fran Espino-
sa, Leo Cangiotti, Óscar Jiménez, 
Marc Gracia, Víctor Ruiz i Juanjo 
Navarro, mentre que Scott Sese 
farà la pretemporada després de 
recuperar-se d’una greu lesió.
“Hem fet aquesta primera troba-
da perquè els jugadors es comen-
cin a conèixer i per transmetre la 
nostra línia de treball que es basa 
en la serietat, la puntualitat, la il-
lusió i les ganes de millorar cada 
dia, elements claus per poder 
estar a l’alçada de la gran afi ció 
que té l’UE Sant Joan-Atlètic”, 

ha comentat Paco Hidalgo, que 
es marca l’objectiu d’aconseguir 
la permanència. “Per pressupost 
ens podem considerar la venta-
focs del grup, però hem format 
un equip jove que té experiència, 
ambició i ganes de créixer”, ha 
dit el tècnic. 

Pretemporada. L’equip tornarà a la 
feina el 7 d’agost i disputarà cinc 
amistosos, com a visitant, contra el 
juvenil de CF Mollet (13 d’agost), 
l’UD Molletense (17), el CE Mata-
ró (20) i el CE Premià (23) i, com 
a local, contra l’EE Guineueta (27). 

FUTBOL

El club de Can Sant Joan va presentar el 7 de juliol l’equip que afrontarà el segon projecte consecutiu a Primera Catalana

Revolució a l’UE Sant Joan-Atlètic de Paco 
Hidalgo amb la incorporació de 17 fi txatges
Rafa Jiménez | Redacció

PREMIS ESPORTIUS
Els millors de la temporada 2016-
2017, guardonats a la gala de l’IME 
que es va celebrar el 6 de juliol

Tot i que van faltar alguns jugadors, el gruix de la nova plantilla de l’UE Sant Joan-Atlètic es va reunir per primer vegada el 7 de juliol a l’estadi de Can Sant Joan per presentar-se i començar a fer grup
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Hidalgo tindrà un cos tècnic for-
mat per Jordi Gallardo, que exer-
cirà com a segon entrenador i di-
rector esportiu; Sebas Matos, com 
a delegat; Antonio Martín, com a 
preparador físic; i Jota, com a en-
trenador de porters –els cinc, a la 
foto. L’UE Sant Joan començarà la 
lliga el 3 de setembre a casa con-
tra el CF Lloret i el seu primer partit 
com a visitant serà el 10 de setem-
bre, al camp del CE Sabadell B, un 
dels descendits de Tercera | RJ

 Debut contra el Lloret
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A la fi nalització de l’acte, l’escenari del Teatre Municipal es va omplir amb una representació dels guanyadors i esportistes de diferents entitats

La nedadora Marina Castro, per 
tercer any seguit, i el jugador de 
futbol sala Joan Paredes van ser 
considerats com els millors espor-
tistes de la temporada 2016-17 
durant la gala que l’IME i Mont-
cada Comunicació van organitzar 

el 6 de juliol al Teatre Municipal. 
El premi al millor tècnic va ser per 
a Pago Aguado (CTT La Unió); 
la JAM va recollir el guardó al mi-
llor club i el sènior A del CTT La 
Unió va rebre el premi com l’equip 
més destacat. El jurat també va en-
tregar sis distincions especials.

L’esport local posa fi  
a la temporada amb 
la seva festa anual
Es va celebrar el 6 de juliol, al Teatre Municipal 

Rafa Jiménez | Pla d’en Coll

Jordi Álvarez, expresident de l’UB MiR, va recollir el premi a la dedicació

F. García, amb el premi del 50è aniversari del CEAV

Xavi Benítez, guardó a la trajectòria esportiva

PREMIS ESPORTIUS 2017
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Alba Rubio, Víctor Bea i Sílvia Alquézar van ser els presentadors de l’entrega dels Premis Esportius

Sergio González, felicitant Joan Paredes

L’escola Reixac va ser reconeguda pel seu joc net als Jocs Escolars Jon Martín, premi a la repercussió internacional

Marina Castro, entre Oriol Marcé, representant de la Generalitat, Laura Campos i Salvador Serratosa Paco Aguado (CTT La Unió), millor entrenador Ilde Teruel (JAM) va recollir el premi al millor club

Emilio León, reconegut a l’àmbit escolar El culturista Miguel Millán, premi del jurat Néstor Troncoso, al centre, va recollir el guardó de millor equip per al sènior A del CTT La Unió

El jurat ha estat format per representats de les entitats, periodistes i treballadors de l’Ajuntament Joan Cervera, premi a la col·laboració altruista
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Reestructuració del quadre tècnic lassal·lià
Manel Gàmiz, que és el nou director esportiu del CH La Salle després d’ha-
ver-se retirat com a jugador del primer equip, està treballant en la confecció 
de tot el quadre tècnic del club. Óscar Ramírez –a la fotografi a– serà el nou 
entrenador del sènior femení que la temporada passada va baixar de Lliga 
a Primera Catalana sense haver pogut guanyar cap partit. El CH La Salle 
també ha comunicat que Javier Córdoba s’integrarà al cos tècnic del primer 
equip i seguirà portant el sènior B. Alejandro Gómez serà l’entrenador del 
juvenil masculí i de l’infantil femení; Álex Expósito continuarà sent el màxim 
responsable del cadet femení mentre que Josep Maresma i Pere López es 
faran càrrecs del cadet masculí i del cadet B femení, respectivament | RJ
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El Broncesval Montcada ha 
confi rmat els fi txatges per a la 
propera temporada del porter 
Francesc Marsal (Santvicentí) 
i dels jugadors David Jiménez, 
Javi Vázquez (ambdós de l’FS 
Barri Can Calet), Carlos Naran-
jo (Nou Escorial) i Pol Sureda 
(Alella). David Ortega i Néstor 
Gómez seran baixa, mentre que 
Pau Seijas i ‘Terry’ pujaran des 
del juvenil que dirigirà Jaime 
Martínez. “Continuem amb 
una plantilla jove, però hem 
incorporat gent veterana per 
tenir un punt més de madu-
resa en moments clau”, ha dit 
el tècnic Álex Fernández, qui a 
partir del 17 d’agost treballarà 
amb una plantilla de 14 jugadors 
quan es recuperin els lesionats 
Sergi Ceciliano i Arnau Santiveri.

Curs de monitor. Organitzat per 
l’escola d’entrenadors de la 
Federació Catalana de Futbol, 
es farà a l’estadi de la Ferreria 
entre el 12 i el 28 de setembre, 
excepte els dies de cap de set-
mana i amb un horari de tar-
da, de 18 a 22h. La superació 

d’aquest curs signifi carà l’ob-
tenció del títol de monitor de 
futbol sala expedit per la RFEF 
i amb validesa per a tot el terri-
tori espanyol. Les inscripcions 
s’han de fer a la pàgina web 
www.fcf.cat, a l’apartat de for-
mació/afi licació al CTE.

FUTBOL SALA

El Broncesval tanca la seva plantilla 
amb un total de cinc incorporacions
L’equip estarà format per 14 jugadors i seran baixa David Ortega i Néstor Gómez

Álex Fernández, durant un temps mort en un partit de l’última temporada a Tercera Divisió Nacional
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Rafa Jiménez | Redacció

El sènior A del CH La Salle inicia
un nou cicle amb Pau Lleixà a 
la banqueta i un rejoveniment 
de la plantilla després de la re-
tirada de Xavi Benítez, Manel 
Gàmiz i Chus Jiménez. El lateral
Marc Fàbregas (OAR Gràcia)
i el central Xavi Martín, que 
jugava al màster lassal·lià, apor-
taran el punt de veterania a un 
equip que s’ha reforçat amb 
els joves David Heredia, que 
és lateral dret, i el porter Raúl 
Giménez (ambdós del BM La 
Roca). Els juvenils Arnau Titos 
i Mario Pérez s’incorporen al 
primer equip, amb el que també 
s’entrenaran els júniors Jeriam 
Humanes, Joan Navarro i Adri 
Reyes. Álvaro Pérez, Ismael So-
brino i Raúl Casado seran baixa.
El CH La Salle iniciarà la pre-
temporada el 16 d’agost, un mes 

abans de l’inici de la lliga, que es-
tarà formada per 16 equips cata-
lans. Els seus rivals en la prepa-
ració seran el Bordils (23 d’agost) 
i el Parets (9 de setembre), a fora 
de casa, i el FC Barcelona B (2), 
el Calella (3) i el Poble Nou (10), 
al pavelló Miquel Poblet. 

Formació. El club ha fet una cri-
da a través de les seves xarxes
socials per incorporar nois nas-
cuts entre els anys 2000 i 2005 
i noies nascudes entre 2003 i 
2006 que vulguin formar part 
d’alguns dels equips del planter
lassal·lià | RJ

HANDBOL

Rejoveniment al primer equip del 
CH La Salle que dirigirà Pau Lleixà
Els lassal·lians començaran la pretemporada el 16 d’agost i disputaran cinc amistosos

El CH La Salle ha fet una aposta per la joventut i Pau Lleixà entrenarà el seu primer equip
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Les lligues de 2a i 3a comencen el 2 i el 3 de setembre 

CD Montcada i UD Santa 
María ja tenen calendari

El CD Montcada ja coneix quin 
serà el seu primer rival en el re-
torn a Segona Catalana. L’equip 
de José Antonio Montes jugarà 
al grup 2n i debutarà el 3 de se-
tembre al camp de l’Agrupació 
Sant Andreu de la Barca. El dia 
10 disputarà el seu primer par-
tit com a local contra la Unifi -
cación Llefi à. A Tercera Catala-

na, l’UD Santa María canvia de 
grup i deixarà el 6è per formar 
part del 9è. El conjunt de Robert
Villa, que iniciarà la pretempo-
rada el 16 d’agost, debutarà el 2 
de setembre a l’estadi de la Fer-
reria contra el CF La Torreta. 
El primer partit com a visitant 
el jugarà el dia 10 al camp de 
l’UD Lourdes | RJ

FUTBOL

Ha signat per dos anys i el FC Barcelona té opció de compra

Sergio González fi txa 
pel Ribera Navarra FS

Sergio González jugarà durant 
dues temporades a Primera Di-
visió amb el Ribera Navarra FS 
després de l’acord amb el FC Bar-
celona, que mantindrà una opció 
de compra. El montcadenc, de 
20 anys, ha estat el segon màxim
golejador de 2a Divisió amb el 

Barça B, amb qui s’ha procla-
mat campió de lliga. González, 
que ha jugat sis partits a la 
màxima categoria en dos anys 
amb el Catgas E. Santa Colo-
ma i el FC Barcelona, iniciarà 
la pretemporada amb el club de 
Tudela el 31 de juliol | RJ

FUTBOL SALA
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L’AEE Montserrat Miró va 
celebrar el 8 de juliol un sopar 
de germanor al pati de l’institut 
per tancar la temporada 2016-
17 en la que, segons els seus 
responsables, ha assolit els seus 
objectius de “créixer i consoli-
dar-se” com a entitat esportiva
amb un nom propi al municipi 
i “fer més visible un esport 
com el korfbal que tants bons 
valors aporta a la comuni-
tat”. A nivell institucional, el
club va organitzar, amb la 
col·laboració de l’IME, dues 
jornades KIDS i una activitat 
en el marc de la Festa Major i 
també va presentar la seva can-
didatura per acollir l’Europa 
Shield 2018, que fi nalment es 
disputarà a Platja d’Aro. 

A nivell esportiu, l’entitat ha 
guanyat dues de les tres copes tri-
mestrals a la categoria cadet i el 
nou conjunt infantil està lluitant 
per accedir a les fi nals. A 2a Di-
visió, el sènior va ser segon a la 
lliga regular, tot i tenir la plantilla 
amb la mitjana d’edat més baixa. 
El club també ha contribuït amb 

dos jugadors a la selecció catala-
na sots-19 i amb sis a la sots-17, 
que, a fi nals de juny, va disputar 
el Mundial a Holanda. En aques-
ta selecció, el korfbal montcadenc 
va aportar el 43% dels jugadors 
(6 dels 14) i els representants lo-
cals van aconseguir el 80% dels 
gols de l’equip català | RJ  

KORFBAL

L’AEE Montserrat Miró clou un 
curs de creixement i consolidació
L’entitat ha aconseguit aquesta temporada grans fi tes a nivell institucional i esportiu

La família de l’AEE Montserrat Miró va tancar la temporada amb un sopar al pati de l’institut

‘MULLA’T’
Montcada Aqua recapta 400 euros en el marc de la 
jornada solidària pels malalts d’esclerosi múltiple

Sis triatletes de la TriJAM, la secció de triatló de la JAM, van participar el 9 
de juliol al Campionat Europeu d’Ironman que es va disputar a Frankfurt 
(Alemanya) amb un combinació de natació (3,8 km), cursa en bicicleta 
(180 km) i cursa a peu (42 km). A excepció d’Eric Teruel, que va haver 
d’abandonar per problemes de salut, els altres cinc representants locals 
–a la foto– van fi nalitzar la prova: Javi Castán (11h 51’16”, 1.414è de la 
classifi cació general i 238è de la seva categoria), Álex Serrano (11h 27’ 
23”, 1.167è/179è), Eva Pupim (12h 25’ 57”, 1.734a/21a), Rubén Moren-
te (10h, 5’ i 48”, 385è/73è) i David Artés (12h 03’ 31”, 1.536è/246è) | RJ 

 La TriJAM, representada a l’Ironman de Frankfurt

Miguel Ángel Ganella, extècnic 
de l’UB MiR que aquesta tempo-
rada ha dirigit un conjunt sots-21 
al Sabadell Sud CB, torna al club 
blau per entrenar el primer equip 
en substitució de Raúl Ortega, 
qui va assumir la direcció després 
de l’adéu de Marta Balaguer. Ga-
nella liderarà el segon projecte a 
Tercera amb “l’objectiu de recu-
perar sensacions després d’una 
temporada complicada i crear 
un grup que es divirteixi ju-
gant, sense deixar de banda 
els resultats”. L’equip iniciarà la 
pretemporada a fi nals d’agost | RJ 

M. Ángel Ganella 
dirigirà el sènior 
A de l’UB MiR
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Anna Moreno Egeda, del CN 
Granollers, va guanyar dues 
medalles d’or al II Campio-
nat d’Espanya Aleví Promoció 
d’Estiu Trofeu Asisa que es va 
disputar el 15 i 16 de juliol a 
la capital del Vallès Oriental. 
La montcadenca, d’11 anys, 
va  ser titular al conjunt format 
per un total de 8 nedadores 
que es va penjar l’or a la fi nal 
per equips, on les participants 
han de fer les fi gures al mateix 

temps. Les amfi triones van 
sumar un total de 110.7210 
punts, superant el CN Eivissa i 
el Club Mediterranea, ambdós 
de les Illes Balears. 
Moreno també va ser titular a 
la fi nal de combinat, on les ne-
dadores fan una rutina lliure. 
El conjunt granollerí, format 
per 10 nedadores, va fer un 
total de 58.5667 punts, tor-
nant a quedar per davant dels 
mateixos rivals balears. 

NATACIÓ SINCRONITZADA

Anna Moreno, del CN Granollers, es 
proclama doble campiona d’Espanya 
La montcadenca ha guanyat dues medalles d’or a les modalitats de combinat i equips

Anna Moreno, amb les dues medalles d’or
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PATINATGE DE VELOCITAT
El Roller Can Cuiàs obté un total de 15 podis a la 
XXVI Cursa del Raval disputada el 16 de juliol

El club va competir amb 35 patinadors. A la categoria de federats, Adrián 
Rodríguez (mini/pre-benjamí), Mireia Téllez (benjamina/alevina) i Iván 
Roldán (benjamí/aleví) van ser segons mentre que Eva Fernández (ben-
jamina/alevina) va ser tercera. A la popular, María Rodríguez (de 7 a 12 
anys), Alexa Blanca i Pau Chorro (de 13 a 18 anys), així com Álex Rahali 
(més de 18 anys) van guanyar les seves curses. Van quedar segons Raúl 
Fernández (de 13 a 18 anys), Jeanne Lucero i Juan Techera (més de 18 
anys), així com la veterana Alicia Nieto. Marta Garrido (de 7 a 12 anys), 
Noé Lumbreras i Danny Molina (més de 18 anys) van ser tercers | RJ     

HANDBOL
Josep Quirós (BM Granollers) afronta amb la selecció 
espanyola promesa la seva participació al FOJE
El jugador montcadenc de 17 anys del BM Granollers disputarà a partir del 
24 de juliol la competició d’handbol del Festival Olímpic de la Joventut Eu-
ropea (FOJE) que se celebrarà entre el 22 i el 29 de juliol a Gyor (Hongria). 
A la primera fase, la selecció espanyola promesa de Miguel Ángel Velasco 
s’enfrontarà amb França (24 de juliol), Eslovènia (25) i Islàndia (26) | RJ

Un total de 400 euros recaptats i 
21.075 metres nedats és el balanç 
de la 24a edició del ‘Mulla’t per 
l’esclerosi múltiple’ que es va fer el 
9 de juliol a Montcada Aqua amb la 
participació d’unes 150 persones, 
entre les quals hi havia el president 
de l’Institut Municipal d’Esports i 
Lleure, Salvador Serratosa (ERC). 
Aquest esdeveniment és una ini-
ciativa organitzada per la Fundació 
Esclerosi Múltiple | PA
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Xus Asenjo
Va estudiar música i l’especialitat de piano al Conservatori de Segòvia, on va viure fi ns als 25 anys, 
i al de Madrid. Va venir a Catalunya per continuar formant-se com a pianista, primer a Reus i, 
després, a Montcada i Reixac, on l’any 2000 va posar en marxa l’Associació Musical Giravolt amb 
l’ajut de la seva mestra, Rita Torras, i la cantant Sílvia Ribera. Amb una cinquantena d’alumnes, 
tres corals –la infantil, la jove i la d’adults– i un espai molt modest al carrer Julio García, l’escola 
ha esdevingut un referent de l’educació musical al municipi. Per a Asenjo, de 46 anys, el Giravolt 
és com una gran família on tothom es coneix i comparteix les ganes d’aprendre música, eina que 
considera molt útil per treballar les emocions i sentir-nos millor amb nosaltres mateixos. A més de 
la faceta de pedagoga, també va fer de cantant i de fl auta travessera a L’Espingari entre els anys 
2004 i 2009.

‘Per a mi, fer música 
és una necessitat vital’

D’on li ve la passió per la música?
Sempre he viscut envoltada 
de música perquè a la meva 
família hi havia molta afi ció. 
El meu primer mestre va ser el 
meu pare, que tocava el saxo en 
una banda de música de carrer. 
Els meus germans tocaven el 
clarinet i el violí i jo el piano. 
Tots els meus cosins també en 
sabien i sempre que celebràvem 
alguna festa a casa, la música era 
present. L’única que no toca cap 
instrument és la meva mare. 
Li agrada ensenyar?
M’ho passo molt bé ensenyant. 
La docència és una opció que 
fem molts músics perquè només 
uns quants poden guanyar-se la 
vida com a concertistes. Has de 
disposar de molt de temps per 
practicar-hi i és molt sacrifi cat.   
Quina és la millor manera 

d’introduir els infants en la 
música?
S’ha de fer d’una forma lúdica. 
En francès i en anglès, s’utilitzen 
els verbs ‘jouer’ i ‘play’ per referir-
se a tocar un instrument. I té molt 
sentit, perquè inicialment s’ha 
de plantejar com un joc i, com a 
qualsevol joc, hi ha uns codis a 
seguir. Si allò li agrada al nen, és 
quan decidirà esforçar-s’hi.
Quins són els benefi cis de la 
música?
Treballes la concentració, el rit-
me, la psicomotricitat; actives els 
engranatges del cervell i, sobretot, 
desenvolupes la pacièn cia amb tu 
mateix. És una eina de vida, que 
permet treballar les emocions i 
augmentar l’auto estima. Per a mi 
fer música és una necessitat vital.
Què s’ha de fer per arribar a tocar 
amb solvència un instrument?

El gran pianista Arthur Rubinstein 
deia que s’ha de tocar 8 hores 
al dia. Potser no cal tant, però 
el secret és tocar diariàment i 
convertir aquesta pràctica en un 
hàbit, com fa la gent que surt a 
córrer o a fer bicicleta. Quan ho 
converteixes en un hàbit, acaba 
sent una necessitat. Aleshores 
el dia que no ho fas, ho trobes a 
faltar. 

Quin tipus d’escola és el Giravolt?
És com una petita família. Som 
poquets i ben avinguts. Els 
professors anem al ritme dels 

alumnes, adaptant-nos a les 
seves necessitats. Tenim alumnes 
des dels 6 anys fi ns als 92. Això 
et dona una idea de la diversitat 
d’aprenentatges i interessos.
Com se li dona dirigir corals?
Dirigir una coral és un exercici 
d’experimentació perquè treba-
lles  amb un instrument únic 
format per diferents veus i has 
d’investigar com funciona, 
buscant l’equilibri. T’adones que 
les veus són importants, però 
ho és més l’estat d’ànim dels 
cantaires. Si tothom vibra alhora, 
és quan s’assoleix una bona 
harmonia.
El Giravolt també ha contribuït a 
recuperar les nadales de Reixac.
Sí, va ser una gran oportunitat 
prendre part en un projecte 
col·lectiu per rescatar una part 
molt valuosa del nostre passat. 

I per a les corals, va suposar tot 
un repte aprendre i interpretar les 
cançons. També col·laborem amb 
altres entitats com la Coral Mare 
de Déu del Turó i l’Associació Els 
Músics de Gràcia de Sabadell. 
Recentment vam fer amb ells la 
primera trobada de pianistes a 
quatre mans al Cafè Colon. Va 
ser una proposta arriscada perquè 
els músics tenien edats i nivells 
diferents, però va anar molt bé. 
També ens agrada participar 
a actes de ciutat com l’11 de 
Setembre i al Dia Internacional 
de la Música.
Com va ser el seu pas per 
L’Espingari?
Vaig aprendre molt i vaig poder 
viatjar per Europa. També em va 
ajudar a superar certa por escènica 
gràcies a la gran professionalitat 
dels meus companys.

‘El secret per tocar bé 
un instrument és 
particar cada dia i 
convertir-ho en un hàbit’ 

música
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